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NA DOLGEM_ IN POLEMIČNEM ZASEDANJU

Izvršni odbor KD ponovil stališče 
o obnovitvi vlade levega centra

Danes se sestane izvršni odbor PSI - Izvršni odbor PSDI za učin
kovitejši levi center - Resolucija skupščine parlamentarcev KPI

.eto XXII. St. 33 (6320) TRST, sreda, 9. februarja 1966

— Danes je zasedal izvršni odbor KD, ki je po dol- 
delmti ponovno soglasno odobril resolucijo, ki na vi-j *»*•* ucuau puiiuvuu augiasuu uuuuui lia vi-

^ničesar ne spreminja od zadnjega zasedanja izvršnega od- 
. «■ V resoluciji se v uvodu govori o solidarnosti z deleeraciio. 
S J° je vodil Rumor in ki je vodila pogajanja z < 
v»v^ami 'eveSa centra. Nato sledi daljši polemičen

naperjen proti laičnim 
pratikam, češ da hočejo zvali
li 114 KD odgovornost za teža- 

Pri reševanju krize. V tej 
VJ*1 resolucija ugotavlja: «Za- 

se kot nemogoča in ne- 
jP-eiemijiva vsaka diskriminaci
ji.111 Se pozivajo vse politične 
Janke na spoštovanje ustavne- 
*» določila o nalogah in odgo- 

L' ?sti predsednika vlade pri 
ministrov.«

ostalimi 
odsta-

4 8? ednJi odstavek resolucije pa 
tč f ‘Vodstvo je mnenja, da 

fen- • išče rešitev odprtih vpra- 
, J v sedanjem razdobju krize 
in vlade, ki naj jo sestavi-
JL5D. PSI, PSDI m PRI na o- 
g.,Vl Programa, ki ga je predla
ni.1,9 5 svo)im sklepom od 28 ja
ta? 19 I.®®*- V tej zvezi KD iz- 
Mk 9eli°’ naj se zmanjša pole- 
v.*8’ da se omogoči miren in 

“Struktiven razgovor.
KD torej

srf* '

bistvu predlaga ob

let
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l0 ’tev vlade levega centra, ozi- 
J'11* samo v tej vladi edini 

ve ‘6n izhod iz krize. Glede sesta- 
b, v- de pa predlaga nov način 
s« n 9nj' delegacije štirih stran k 

na »kupnih pogajanjih dogovo- 
iišča* proSram in za načelna sta- 
PfJ 0 sestavi vlade, ministrski 
jjjjlsednik Pa na ločenih razgovo- 
oJ 5 Posameznimi delegacijami na 
do l1. ustavnih določil sestavi vla- 
tfL ** jo predloži v potrditev 
Redniku republike.

tjj K.razPrave na izvršnem odbo- 
10 je očitno, da je ta pred- 
lt0* nekoliko dvoumen in se lah-
10 tol različen način razlaga. Ta- 
,].„iank° gre za poskus, da se na
11 »anten in ovinkast način privi
ta 'zključitev Scelbe iz vlade, 
vi ai po tem postopku ne šlo 
t) za «veto» socialistov, temveč 
vl,,Sarn°stQjen sklep predsednika 
i»uQe' Po drugi Stranj pa se te- 
^Postopku lahko daje'prav na-

manever, ki naj med po- 
dičn i onemogoči podrobnejšo po- 

*estn°. razpravo med strankami o 
»lj .'j* vlade in naj se to prepu- 
UJl ^ključno pristojnosti predsed
uj8. vlade, ki pa je demokrist- 
Din 10 logično podvržen strankine- 
!nayPritisku. Vendar pa nekateri 
it j* govore za prvo varianto, saj 
stov ačil.en krajši molk sociali- 
w socialdemokrati so danes 4
Novi,ig0t?vosj.j? ,na seJ vodstva 'Otičr.111 - kandidaturo Mora in 
''»Sa ° le celotno zasedanje izvrš- 
jitJ odbora KD preveval strah 
^»novimi volitvami, ki so ne
to C1® ~ in tega se vsi zaveda
li^ o« bo neuspešen drugi po

sestave vlade levega centra. 
K{ja, zasedanju izvršnega odbora 
»lot e najprej poročal tajnik Ru- 
djfj, 0 razvoju pogajanj in pou- 
^rial 113 se je delegacija strogo 
tljj * sklepov zadnjega zaseda
li J5Vršnega odbora ter je na 

novi takoj v začetku pred
la^8’ naj se pogajanja prično z
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»»j :8vo o programu, kasneje pa 
(Jv® govori o sestavi vlade 

fjjjj ,e programa so se vsi stri- 
ktsv’,!®t°časno pa so socialisti za
lit,.81 ‘globalna, pogajanja, s či
li j.*® se strinjali socialdemokra- 
tej kasneje republikanci. Po po- 

Rumorja se je »globalnost, 
'to s “ izkazala kot prejudic gle- 
to .jtave vlade, zaradi česar so 
tolj™al*nja tudi neuspešno kon- 
toj,.Glede možnosti, da bi se 
t^Htu vlada predstavila parla- 
0 mift Pa je Rumor dejal, da so 

to |i?~nost proučili, vendar je ni
tja Pn^evali zaradi nasprotova
la 2ru,gih strank in nasprotova- 
b Polanskih skupin KD.

'toni .Pravo so posegli skoro vsi 
tot0 izvršnega odbora KD in se 
to n»ik'ei.uiemo samo na nekate- 
>tovnii/Qlj zanimive izjave. Pred- 
tojov * . levice Pastore je v celoti 
[i vs* rjal socialistični »veto« pro- 
totvTjPn Scelbe v vlado in za- 
tonj^' jla bi prav tako morali o- 
Piha ati tudi pismo, ki ga je sku- 
Slj. nemokristjanskih poslancev 
ito bn*. tajniku stranke z grožnjo, 
I1 s, v-° glasovali proti vladi, če 
i1 Vla5°r° PO'nov,no pojavil s svo- 
> bil 5°. Pred parlamentom. To 
jtodji Jejanski prejudic, ki je pri- 
iv*lca vra k°t najboljšega izvr- 
" 'klel t.ije levega centra in ki 

jasen politični značaj.
'torit j' govorniki in med njimi Ta- 
3ow» Oallonl so se zavzemali za 
vtohlti večine in manjšin v 
% J.’ 8aj enotno glasovanje sa- 
Wtw. lva nasprotja ln ne daje 
jW*tjem jasne slike niti ne o- 
? jj? odkritega zaupanja. Gallo- 
J°gn.,Pdl odkrito predlagal, naj se 
Jtolbe 0 PreJudicialni zahtevi glede 

2 izigravanjem ustavnega 
5* itn.’ 0 tem da predsednik vla- 
Nl »^"tJe ministre. Sullo Je po- 
JJUtiJkupanje v Mora, saj gre za 
Nev.? na daljše razdobje. Panfa 
Ptovii ^erlani Je v kratki izjavi u- 
tolty| ' 2a Je delegacija v celoti lz- 

, ndat Izvršnega odbora, 
c kr. a Je bil polemičen z zavezni 
J h.' češ da se polemizira s KD, 
tis »1° hoteli Izolirati ln razbiti 
S k^ptnost Na tak način bi ho. 
LSt. ‘zrlnltt lz vlade in priti na 
hr GuP°močjo komunističnih gla- 

>v»l . e levega centra pa Je za- 
uS-P^vlco do kritike.
SJtilkn f® Je zahvalil političnemu 
C Potit ngotovll, da so pogaja- 

sukala v popolnem soglasju 
hjoi/j11 delegacije. Tudi

Vzrokov za predhodne volitve ne ol 
prebivalstvo razumelo, niti si voil- 
tev ne želi, in bi bile škodljive za 
gospodarski in demokratični razvoj, 
saj bi prišlo do zaostritve politične 
bitke, čemur se hočemo izogniti.

Izvršni odbor PSDI pa je na 
svojem sestanku sprejel resoluci
jo, v kateri ugotavlja, da so štiri 
stranke levega centra prejele za
upanje volivcev na političnih vo
litvah leta 1663 na osnovi progra
ma levega centra, ki naj jored- 
stavlja gospodarsko in državno 
obnovitev. PSDI potrjuje svojo 
privrženost temu programu in je 
mnenja, da je mogoče obnoviti 
vlado štirih strank.

V svojem poročilu je Tanassi 
dokaj ostro polemiziral s KD ,n 
ugotovil, da se skuša sedaj pri
kriti resnični razlog za krizo, pri 
čemer ne gre za neko osebo, tem
več za dejstvo, da je mogoče u- 
resničiti politiko levega centra 
vlado, ki jo sestavljajo osebe, ki 
se s tako politiko strinjajo. Obso
dil je poskuse, da se v vlado vti
hotapijo osebe, za katere obstaja
jo sumi, da gredo v vlado, ne za
to, da jo okrepijo, temveč da jo 
-omejijo s pozicije še večje sile«. 
Tanassi je zaključil, da razen vla
de levega centra ni druge per
spektive kot predhodne volitve.

Značilno v sedanjem političnem 
razdobju je dejstvo, da so socia
listi tihi in da so tudi tokrat po
čakali na zaključek zasedanja iz
vršnega odbora KD ter sklicali 
svoje vodstvo za jutri ob 9.30. Iz
vršni odbor pSI se bo sestal na 
Montecitoriu v dvorani socialistič
nih poslancev. Skupina socialistič
nih poslancev se bo sestala v če
trtek ob 9. uri, senatorjev pa ju
tri ob 18. uri. Jutri se sestanejo 
tudi demokristjanski senatorji in 
poslanci na ločenih sestankih

Danes so se sestali komunistični 
parlamentarci, katerim je pred
sedoval Longo, poročal pa je pred
sednik poslanske skupine Ingrao. 
Sprejeli so resolucijo o vladni kri
zi, ki ugotavlja, da se ne prizna
va propad politike levega centra 
in nočejo iz tega izvleči logičnih 
posledic. Resolucija protestira pro
ti absurdni diskriminaciji in ome
jevanju, s čimer skušajo -umirje
ni- krogi preprečiti resnično de
mokratično rešitev krize.

Senat se je izjemoma sestal na 
kratkem zasedanju, med katerim 
je odobril podaljšanje začasnega 
izvajanja proračuna do 30. aprila 
in zakonskega dekreta o Vaiontu 
ter o državnem davku v višini 90 
lir za banane. V začetku je bila 
seja dokaj burna, ko je senator 
Terraccini čital poziv proti ame
riškemu bombardiranju vietnam
skega ljudstva. Poslanska zborni
ca pa se bo sestala v sredo, '6. 
februarja in bo razpravljala o po 
daljšanju začasnega proračuna.

Vsedržavna sindikalna organiza
cija zdravnikov ENPAS je sporo
čila, da se je že včeraj pričela 
vsedržavna stavka zdravnikov am
bulant ENPAS, ker jim zavaro
valne ustanove niso izpplačale 
vsega, kar jim pripada.

lesa in motorji za gramofone), »Me
talka« (navadna rezila ln stroji), 
»Prvomajska« (orodni stroji za ob
delavo kovin), «Rade Končar« (e- 
lektromotorji), ((Slovenijales« (mon
tažne hiše), «Tehnopromet» (Izdel
ki Iz aluminija, aluminijaste cevi 
in palice), ((Valjanica bakra Slobo
dan Penežič Krun» (bakrene in me- 
dene plošče), »Vardar« (neželezne 
kovine).

Jugoslavija je tudi potrdila svo 
jo udeležbo pri MIPED (mednarod
ni trg filma in dokumentarijev). ki 
je v programu od 18. do 25. aprila.

Saragatove čestitke 
Nenniju, 75-letniku

RIM, 8 — Predsednik republi
ke Saragat je poslal brzojavko s
čestitkami posl. Pietru Nenniju 
ob praznovanju 75. rojstnega dne
va. Nenni pravi v zahvalni brzo
javki, da je 75 let mnogo, toda 
teža let je majhna stvar v primer
javi s skupno odgovornostjo za 
graditev vedno bolj pravične, svo
bodne in humane družbe.

Nov dogovor
glede delavcev v Franciji

BEOGRAD, 8. — V Beogradu so 
danes podpisali konvencijo o spre
membah v zvezi s socialnim zavaro
vanjem jugoslovanskih delavcev, ki 
so zaposleni v Franciji. S tem je 
bila konvencija, ki je bila podpisa
na leta 1950, prilagojena novim po
gojem. Jugoslovanski delavci, zapo
sleni v Franclji bodo v bodoče po 
konvenciji o socialnem zavarova
nju, dobili tudi pravico do zdrav
stvene zaščite otrok, ki so ostali v 
Jugoslaviji in pravico do zdravstve
nega zavarovanja članov družin, Ki 
žive v Jugoslaviji. Delavci bodo i- 
meli nadalje pravico do invalidske 
pokojnine, ki jo bodo prejemali, če 
ne pride do invalidnosti, preden so 
bili eno leto zaposleni v Franciji.

BEOGRAD, 8. — Tretje zaseda
nje CK Zveze komunistov Jugo
slavije, ki je bila napovedana za ___ ____ m____

— 14. tm., je bila odložena na 25. tm. I indijskemu predsedniku, s katerim

JOHNSON KONČAL POSVETOVANJE V PEARL HARBOURU

Hošiminhovo pismo indijskemu predsedniku 
s pozivom, naj posreduje za konet napada
Humphrey bo nadaljeval v Sajgonu posvetovanja ter bo obiskal še druge 
države • Sklenili so povečati število ameriških vojakov - Sajgonski voditelji 

odklanjajo pogajanja - Fulbright opozarja na nevarnost atomske vojne
NOVI DELHI, 8. — V dobro poučenih krogih v Novem Del

hiju sporočajo, da je severnovietnamski predsednik Hošiminh 
poslal indijskemu predsedniku Radakrišnanu pismo, v katerem 
predlaga pobudo Indije za vzpo stavitev miru v Vietnamu. Ho
šiminh predlaga, naj Indija zač
ne to pobudo, ker indijski de
legat predseduje mednarodni 
nadzorstveni komisiji za Viet
nam, v kateri sta tudi kanad
ski in poljski predstavnik. Ho
šiminh poziva Indijo, naj nuj
no nastopi, ker je odgovornost 
Indije, da napravi konec ame
riškemu napadu v Vietnamu.

Predsednica indijske vlade Indira 
Gandi, zunanji minister Sing in nju
ni najožji sodelavci pismo skrbno 
proučujejo. Verjetno bo indijska 
vlada odgovorila konec tedna.

Prav tako sporočajo, da indijska 
vlada proučuje poziv papeža Pavla 
VI., naj zastavi svoje dobre usluge 
za mir v Vietnamu. Predstavnik in
dijskega zunanjega ministrstva je 
izjavil, da je papežev poziv enak 
pozivom, ki jih je papež poslal nev
tralnim državam.

Predstavnik ameriškega državne
ga departmaja je danes popoldne 
izjavil, da ne more komentirati no
vice, da je Hošiminh poslal pismo

n.....

RAZOROŽITVENA KONFERENCA V ŽENEVI

Predlog vzhodnonemške vlade 
o prepovedi atomskega orožja

Ameriški senator R. Kennedy poziva ameriško vlado, naj sprejme 
sovjetski predlog - V Španiji še vedno iščejo atomsko bombo

ŽENEVA, 8. — Sovjetski delegat 
Carapkin je prebral na današnji seji 
razorožitvene konference pismo 
vzhodnonemške vlade, s katerim 
predlaga Zahodni Nemčiji v zvezi 
z atomskim orožjem naslednje: 1. 
Obe nemški državi naj se odpovesta 
atomskemu orožju in nadzorstvu 
nad njim. 2. Obvežeta naj se, da 
ne bosta Imeli jedrskega orožja na 
svojem ozemlju. Ko je prebral to 
poslanico, je Carapkin pozval kon
ferenco, naj jo sprejme kot podlago 
za svoja pogajanja.

Ameriški delegat Foster je dejal, 
da zahodne države ne morejo spre
jeti dokumenta, ki prihaja »od ne
vladne organizacije«. Dalje je Fo
ster zavrnil sovjetski predlog, naj 
bi v današnjem sporočilu omenili, 
da je Vzhodna Nemčija predložila 
uraden dokument. Polemika med 
Carapkinom in Fosterjem se je na
daljevala in se razširila na druga 
vprašanja. Carapkin je omenil ne
davni padec ameriškega letala z

atomskim orožjem na špansko o-. naša varnost ogrožena in ravnotežje 
zemlje in poudaril, da to dokazuje | sil bi bilo ohranjeno, ker Sovjetska

pzveza in Kitajska imata jedrsko o-nujnost jedrske razorožitve.
Bolgarski delegat Lukanov je zla

sti govoril o vojni v Vietnamu in 
o revanšizmu Zahodne Nemčije v 
Evropi. Delo konference se bo na
daljevalo v četrtek, 10. t. m.

Ameriški senator Robert Kennedy 
je včeraj izjavil, da bi se morale 
ZDA slovesno obvezati, da ne bodo 
prve uporabile jedrskega orožja 
proti državam, ki tega orožja ni
majo. Dodal je: »Kitajska je že 
prevzela to obveznost ln Sovjetska 
zveza Je izjavila, da jo je priprav
ljena sprejeti, če se tudi ZDA obve
žejo, da ne bodo napadle z atom
skim orožjem držav, ki nimajo tega 
orožja. Številne države sedaj lahko 
izdelujejo atomsko orožje, in zaradi 
tega se nevarnost katastrofe vedno 
bolj veča. Zaradi tega je potrebno 
uvesti dejansko nadzorstvo nad šir
jenjem jedrskega orožja. Ce bi mi 
sprejeli sovjetski predlog, ne bi bila

Jugoslavija 
na velesejmu 
v Milanu

MILAN, 8. — Glavni tajnik mi
lanskega velesejma dr. Michele 
Ouido Franci je danes na tiskovni 
konferenci sporočil, df> je Jugosla
vija ena od 46 držav, ki so do se
daj potrdile svojo udeležbo na 44. 
mednarodnem velesejmu v Milanu, 
ki bo od 14. do 25. aprila.

Franci je sporočil, da je 27. ja
nuarja potrdilo svojo udeležbo 15 
jugoslovanskih podjetij, in sicer:
Feroelektro, ki izdeluje odvodne ce
vi, «Ivo Lola Ribar« (orodni stroji 
za obdelavo kovin), «Iskra» (elek
trotehnični proizvodi), «Jugotehna»
(orodni stroji za obdelavo kovin ln 
stroji za livarne) «Investimport»
(orodni stroji za obdelovanje ko
vin), «Jugoelektro» (kabli in žice).
«Jugometal» (uporen material), , , _ „ , ,, , .
«Mašinoimpex» (stroji za obdelavo Sestanek med de Gaullom in Erhardom v Parizu
.      mulili   IUIIIIIIIIUIIHIIIIII .111. ...H...    ........................................ ..

Tudi v ZDA so prestregli slike 
ki jih je oddajal «Lunik 9»
<Venus 2» in «Venus 3» nadaljujeta pot proti Veneri

rožje.«
V Palomaresu v Španiji je ameri

ški vojaški predstavnik odločno za
nikal trditve, da je sprožilec jedrske 
bombe, ki jo tri tedne iščejo, včeraj 
eksplodiral in povzročil širjenje ra
dioaktivnosti ter beg na tisoče pre
bivalcev s tamkajšnjega področja. 
Danes je prispela na tamkajšnje 
področje manjša podmornica, kate-. 
ri se bo jutri pridružila še ena. 
Skušali bosta dvigniti iz globine 
490 metrov atomsko bombo. S tem 

zvezi pa se zatrjuje, da pravza
prav gre za neko »črno škatlo«, ki 
vsebuje zelo tajen elektronski si
stem ameriškega strateškega letal
skega poveljstva, ki ga je zgubilo 
letalo «B-52», ki je padlo 17. januar
ja v morje. Sistem, ki ga vsebuje 
omenjena škatla, baje omogoča o- 
menjenemu poveljstvu stike z bomb
niki, ki so v zraku, katerim daja 
navodila z največjo zanesljivostjo, 
tako da niso mogoči nobeni dvomi 
o teh navodilih. Kakor je znano, je 
del ameriških bombnikov z atom
skimi bombami vedno v zraku. Ba
je je letalo »B-52«, preden je padlo 
v morje, spustilo s padalom v mor
je omenjeno škatlo.

on Je 
des-

UeSSf1*..!(.'tot$lti?asprotovanje skupine 
2vtM ilf Poslancev KD, ki so v.r 

povratku njegove vlade 
tiNsi?1*400 Je govoril o veliki ne- 
Vi.1*) Povlh volitev, kar so pred 
t3hlu®henlli razni govorniki. 
»il!180v bl Privedel do zaostritve 

h)ed strankami, ki so se 
‘e * tako velikimi težavami.

WASHIN<JTON, 8. — Ravnatelj 
državnega sveta za letalstvo in 
vesolje Edward Welsh je izjavil, 
da so tudi ZDA ujele slike Lune, 
ki jih je oddajala sovjetska son
da -Lunik 9». Pripomnil je: -Mi
slim, da je važ-no, da prebival
stvo ve, da nismo odvisni od so
vjetskih ali britanskih izjav, da 
bi vedeli, kaj se dogaja.» Dodal 
pa je, da ne ve, ali bodo slike, 
ki jih sedaj proučujejo, objavili.

Ravnatelj opazovalnice v Jodrell 
Banku prof. Lovell je izjavil, da 
je oddajni apsrat na -Luniku 9» 
popolnoma utihnil. Na vprašanje, 
kakšen bo prihodnji sovjetski ko
rak v vesolju, je Lovell odgovo
ril: -Poglejte koledar in zapom
nite si datum prihodnje polne Lu
ne.» Dalje je dejal, da so vse o-

Jodrell Banku prekinili. Obnovili i pletena zlasti zaradi dejstva, da
• • i 1_ _ J _ ______ X L. .. — 4 .. 1 l.ai n nJrn4ai*a »alrofn carini iniot nnl -in« i o.jih bodo, samo če bo nastalo kaj 
nepričakovanega Po mnenju bri
tanskih znanstvenikov ni bil -Lu
nik 9» opremljen s sončnimi ba
terijami, ker je bila njegova glav
na naloga poskušati rahel prista
nek na Luni.

V Moskvi so danes sporočili, da 
sovjetski avtomatski postaji «Ve- 
nus 2» in -Venus 3», ki so ju iz
strelili 12 in 16. novembra lani 
prot: Veneri, nadaljujeta svojo
pot. Avtomatski postaji bi se mo
rali približati Veneri proti koncu 
februarja ali v začetku marca. A- 
parati na obeh postajah redno de
lujejo in obe sta v stalnem radij
skem stiku z zemljo.

Sovjetski znanstvenik Sedov pi
še v nekem č'anku, da je tehnika

peracije v zvezi z -Lunikom 9» v I kozmičnih poletov postala bolj za-

nekatere rakete sedaj izstreljuje
jo iz satelitov, ki krožijo okoli 
Zemlje. Dalje pravi Sedov, da so 
zelo napredovali na sektorju ener
gije in za aparate v vesoljskih ka
binah. Sedaj je konkretna mož
nost izkoriščanja atomske energi
je. Zatem pravi sedov, da so na 
sovjetskih raketah -preizkušali in 
uporabljali šibke električne mo
torje, ki služijo za sistem usmer
janja*. Zgraditev kozmičnih labo
ratorijev z zamenjavo posadke je 
sedaj s tehničnega vidika mogo
ča in bo v prihodnje potrebna »a 
rešitev številnih problemov astro
nomije, radiofizike in fizike. V 
zvezi z -Lunikom 9» je Sedov iz
javil, da so slike, ki jih je ta od-

Erhard končal 
obisk v Parizu

PARIZ, 8. — Danes popoldne so 
se v Parizu končala francosko-nem- 
ška posvetovanja. Na obeh straneh 
Izražajo zadovoljstvo nad izidom 
posvetovanj, pri čemer ugotavljajo, 
da so številna nesoglasja med bon
sko in pariško politiko dobro znana 
in jih ni bilo moč odstraniti v ne
kaj pogovorih. Vendar pa se je o- 
pazilo boljše ozračje, ki se je za
čelo izboljševati po zadnjem zase
danju v Luksemburgu.

V krogih blizu bonske delegaci
je pravijo, da Je rezultat razgovo 
rov naslednji: I. Francozi in Nemci 
se strinjajo v mnenju, da se mora 
evropsko pobtično sodelovanje v 
okviru šestih poživiti. 2. Dati je 
treba prednost izvajanju sklepov, 
ki so jih sprejeli v Luksemburgu. 
3. Bližnji obisk de Gaulla v Moskvi 
bo dal francoskemu predsedniku 
možnost, da obrazloži svoje stali
šče o evropskih zadevah, zlasti kar 
se tiče stališča Francije do nemške 
združitve. Z nemške strani niso za
radi tega zaskrbljeni. 4. Francosko- 
nemška prijateljska pogodba se mo
ra razširiti na posvetovanja o znan
stvenem raziskovanju, za kar bosta 
zadolžena zlasti pristojna ministra 
Peyrefitte in Stoltenberg. 5. Fran- 
cosko-nemška pogodba je že dala 
sadove in jih bo še dalje dajala.

Kar se tiče politične Evrope, pou
darjajo opazovalci de Gaullove iz
jave v sinočnji zdravici, da je treba 
iskati »praktično rešitve«. De Gaul-
le je s tem ponovil svoje nasproto-

.......................poUtič ' “
V krogih bonske delegacije pa iz-
vanje naddržavni ični Evropi.

javljajo, da se Pariz in Bonn stri
njata, da je treba postopoma na
daljevati razgovore in da je treba 
predvsem okrepiti gospodarsko so
delovanje.

Kancler Erhard Je po nemškem 
radiu izjavil, da bo de Gaulie med 
svojim obiskom v Moskvi govoril 
o francoskem stališču do položaja 
v Evropi ter bo sprožil vprašanje 
nemške združitve. Erhard je izja
vil, da so razgovori z de Gaullom 
v Parizu potekali v prijateljskem ta 
mirnem ozračju ta da so se končali 
zadovoljivo za obe strani. Ni pove
dal, kakšen uspeh so dosegli med 
razgovori, poudaril pa je, da je »ko
ristno ta potrebno nadaljevati ta 
razvijati sodelovanje«. »Zato smo 
prepričani, je pripomnil, da Je tre-

dajal, velike znanstvene važnost) ba skupen program evropskegai po
za sovjetske znanstvenike. I litičnega sodelovanja nadaljevati.«

ga poziva, naj sproži pobudo za 
mir v Vietnamu. Predstavnik je iz
javil, da je slišal za to novico, to
da ne more o tem govoriti

Predstavnik je pozneje izjavil, da 
v Washtagtonu niso vedeli za Hoši- 
minhovo pismo, ker jih Indija ni o 
tem obvestila. Na vsak način so 
prosili indijsko vlado za pojasnila 
o vsebini pisma. Baie so pismo do
bili v Novem Delhiju 24. januarja 
v okviru pisem, Id jih je Hošiminh 
poslal številnim državnim pogla
varjem.

Kairski list Al Ahram piše, da je 
vlada ZAR navezala stike z neveza
nimi državami ta z državami, ki so 
zainteresirane pri vietnamskem spo
ru. List piše, da sta si Naser ta e- 
tiopski cesar nedavno izmenjala 
pismi, v katerih poudarjata, da sa
mo povratek k ženevskim spora
zumom iz leta 1954 lahko prispeva 
k rešitvi spora. V Kairu se je zve
delo, da je Naser izjavil v soboto 
japonskemu posebnemu odposlancu, 
da so nadaljnje pobude za začetek 
neposrednih pogajanj med ZDA ta 
Severnim Vietnamom prezgodnje, 
dokler znova ne preneha bombardi
ranje Severnega Vietnama. ZAR u- 
pa, da bo Jaoonska posredovala pri 
ameriški vladi, naj znova ukine 
bombardiranje.

Toda iz poročil o konferenci v 
Pearl Harbouru na Havajskih oto
kih je razvidno, da se tam dogovar
jajo o načrtih za zaostritev vojne. 
Ameriški predsednik ta njegovi so
delavci nadaljujejo posvetovanja z 
južnovietnamskimi voditelji. V po
nedeljek zvečer je imel Johnson pri
vaten razgovor z južnovietnamskim 
predsednikom in s predsednikom 
sajgonske vlade. Navzoči so bili tu
di Dean Rusk, McNamara, Cabot 
Lodge, general Westmoreland ter 
južnovietnamski minister za obram
bo. Predstavnik Bele hiše Bill Mo- 
yers je izjavil, da je razgovor tra
jal tri ure ter da so govorih o vo
jaškem, gospodarskem in političnem 
stanju v Južnem Vietnamu. Dodal 
je, da je hotel Johnson podrobno 
pregledati načrte sajgonske vlade, 
kar se tiče socialne reforme ter 
stališče tamkajšnje vlade, kar se 
tiče vojaškega položaja.

Podrobno so proučili tudi gospo
darske razmere v Južnem Vietnamu 
ter govorili o ukrepih sajgonske 
vlade za borbo proti inflaciji. Kar 
se tiče vojaškega položaja, pa je 
Johnson zahteval podrobna pojasni
la o ustroju osvobodilne fronte, o 
njeni politični organizaciji in o 
njenem vplivu na prebivalstvo ter 
o njenih kadrih. Govorili so tudi 
o stališčih drugih držav do vojne 
v Vietnamu ta do ameriške mirov
ne ofenzive.

Po včerajšnji jutranji sej je pred
sednik Johnson izjavil, da se oba 
vladi strinjata o naslednjem: ((pre
magati komuniste, odpraviti social
no neenakost, ustvariti pravično 
družbo, ki naj bo v skladu z želja
mi prebivalstva«. Johnson je pono
vil, da ZDA nočejo ustvariti stalnih 
vojaških oporišč v Vietnamu ta tu
di ne zasesti katerega koli dela 
tega ozemlja, »toda samo prema
gati komuniste sporazumno s svo
jimi južnovietnamskimi zavezniki«.

HONOLULU, 8. — Južnovietnam
ski predsednik in ministrski pred
sednik sta imela nocoj tiskovno 
konferenco, na kateri sta izjavila, 
da so s predsednikom Johnsonom 
govorili o povečanju števila ameri
ških vojakov v Vietnamu, da pa ni
so še sklenili, za koliko se bo to 
število povečalo. General Ky je za
tem izjavil, da bo njegova vlada od
klonila udeležbo pri pogajanjih z 
narodnoosvobodilno fronto. Pred
sednik Van Kieu pa je izjavil, da 
bi morali uničiti vse vojaške in in
dustrijske objekte v Severnem Viet
namu, zlasti na sektorju Hajfonga. 
Pripomnil pa je, da o tem niso iz
recno govorili. General Ky je izja
vil, da predvideva, da se bo sever
novietnamski režim zrušil nekega 
dne in da bo konec leta 1967 ((do
končno izginil vsak komunistični 
vpliv iz Južnega Vietnama«.

Predstavnik Bele hiše je sporočil, 
da sta južnovietnamski predsednik 
in predsednik vlade povabila ame
riškega podpresednika Humphreyja, 
naj pride jutri v Sajgon, da nada
ljuje posvetovanja med obema dr
žavama. Johnson je sklenil odpoto
vati nocoj v Los Angeles, kjer ga 
bo čakal Humphrey, s katerim se 
bo pogovarjal na mednarodnem le
tališču dve uri. Poročal mu bo o 
svojih razgovorih v Honoluluju. Ju
tri zjutraj bo Humphrey odpotoval 
na Havajske otoke, kjer se bo se
stal z južnovietnamskimi voditelji 
in bo nato skupno z njimi odpoto
val z letalom v Sajgon.

Predstavnik Bele hiše je izjavil, 
da bo Humphrey obiskal še približ
no šest držav jugovzhodne Azije in 
indijske podceline. S tem je dal ra
zumeti, da bo obiskal tudi Indijo 
in Pakistan.

Ameriški senatni odbor za zuna
nje zadeve, ki mu predseduje sena
tor Fulbright, je danes nadaljeval 
proučevanje vladne politike ne sa
mo v Vietnamu, temveč tudi na 
drugih sektorjih. Senator Fulbright 
je sinoči v pogovoru s časnikarji iz
javil, da se bo preiskava odbora 
razširila tudi na «zelo resne plati« 
položaja, ki se tičejo ((političnih 
direktiv, ki gredo dlje od Vietna
ma«. «Kitajska, je dodal, Je prevla
dujoči činitelj v sedanjem okviru 
in so govorice o zelo drastični ak
ciji.«

Na vprašanje, kaj te Izjave po
menijo, je Fulbright omenil predlo
ge tistih političnih in parlamentar
nih predstavnikov, ki bi hoteli u- 
porabiti atomsko orožje proti Kitaj
ski, če bi se ta zaradi raztegnitve 
bombardiranja Severnega Vietna
ma odločila poseči v spopad ((Bo
jim se, je dejal Fulbhight, da če 
se vojna v Vietnamu ne bo vodila

s skrajno spretnostjo, bodo kitajski 
komunisti intervenirali.«

Dalje je senator dal razumeti, da 
bo odbor verjetno znova zahteval 
od tjanika McNamare, naj takoj po 
povratku s Havajskih otokov pride 
pričat pred ta odbor. Svoj čas je 
McNamara odklonil poziv odbora.

Južnovietnamski vojaški pred
stavnik je danes sporočil, da je si
noči padel v partizansko zasedo 
odred sajgonske vojske v pokrajini 
Dinh Tuong in je utrpel velike iz
gube. Enote osvobodilne vojske so 
napadle iz zasede 25 vozil sajgon
ske vojske, kateri so prišla na po
moč letala.

Drugi močan spopad Je bil včeraj 
v pokrajini Fu Jen, 400 kilometrov 
severnovzhodno od Sajgona. Skupi
na ameriških padalcev se je spo
padla z enotami osvobodilne voj
ske. Na obeh straneh so bile izgu
be. Nekoliko pozneje je neka druga 
patrulja ameriških padalcev padla 
v zasedo partizanov in se je reši
la, ko ji je prišlo na pomoč letal
stvo.

V Južnem Vietnamu se nadaljuje 
vojaška operacija, ki so jo bili za
čeli ameriški in južnovietnamski vo
jaki pred dvema tednoma. Tudi vče
raj in danes je prišlo le do manj
ših spopadov.

«Izjava iz HonoluIa»
HONOLULU, 8. — Ob zaključku 

razgovorov med ameriškimi m juž
novietnamskimi voditelji so objavili 
skupno poročilo in ((izjavo iz Ho- 
nolula«.

V poročilu je rečeno, da so se 
ZDA in Južni Vietnam sporazumeli 
o ukrepih, (dri so potrebni za borbo 
proti prodiranju v Južni Vietnam, 
in o politiki za povečanje vojaške 
učinkovitosti te dežele«. Predsednik 
Johnson in predsednik Van Tieu 
obsojata «popolno pomanjkanje vsa
kega zanimanja severnovietnamske 
vlade za mir». Ameriška in južno- 
vietnamska vlada sta pregledali se
danji položaj v OZN, kakor tudi 
diplomatske dogodke v korist miru. 
Sporočilo javlja na koncu, da bo
sta imeli obe vladi nove sestanke 
za izvajanje skupne izjave iz Hono- 
lula.

V tej izjavi, ki so jo objavili loče
no od skupnega poročila, izjavljata 
obe vladi, da sta odločeni ((boriti 
se proti napadu« ta ((posvetiti se 
iskanju pravičnega ta stalnega mi
ru«. ZDA se v celoti strinjajo «z 
načelom svobodnih volitev v Juž
nem Vietnamu in s splošno amne
stijo.« Strinjajo se z južnovietnam- 
sko vlado, da se »ne sme opustiti 
nobena pot, ki lahko pripelje do 
miru pri skupnem iskanju mirne 
rešitve v vseh mednarodnih foru
mih.« Obe vladi se skupno obvezu
jeta. da bosta delovab «za socialno 
revolucijo, zato da bo Južni Viet
nam dobil sredstva, s katerimi se 
bo lahko vladal, se boril proti gla
du, nevednosti in bolezni ta iskal 
mir brez prestanka«.

Kulturna izmenjava 
med Italijo in SZ

MOSKVA, 8. - Italijanski posla
nik v Moskvi Sensi in predsednik 
sovjetskega državnega odbora za 
kulturno izmenjavo s tujino Roma-

novski sta podpisala zapisnik o iz
vajanju kulturnega sporazuma med 
Italijo in Sovjetsko zvezo za dvo- 
letje 1966-67. Sporazum je bil dose
žen po šestih dneh pogajanj v okvi
ru mešane komisije. Uradno sporo
čilo pravi, da so ugotovili zadovo
ljiv potek kulturne izmenjave med 
obema državama v preteklih dveh 
letih. Sensi in Romanovski sta po
udarila, da kulturni odnosi prlsue- 
vajo k razumevanju med narodi in 
to blagodejno vpliva na odnose med 
dvema državama ter prispeva k o- 
krepitvi miru na svetu.

Sporazum za naslednje dvoletje 
določa razširitev odnosov med obe
ma državama na sektorju znano
sti, izobrazbe, tehnike, Javnega 
zdravstva, umetnosti, športa in na 
drugih sektorjih.

Predvideva se povečana izmenja
va študentov in znanstvenikov na 
visoki ravni. Sporazumeli so se tu
di o pouku ruskega in italijanskega 
jezika na italijanskih in sovjetskih 
srednjih šolah.

V Rimu pa so nocoj podpisali 
sporazum med Italijo in Poljsko, ki 
ureja trgovinsko izmenjavo za leto 
1966 v okviru dolgoročnega sporazu
ma med obema državama. Spora
zum določa povečanje izmenjave 
med obema državama, ki je lani 
presegla celotno vrednost šestdeset 
milijard Ur. Letos bo Poljska po
večala uvoz potrošnega blaga lz Ita
lije ter bo kupila precejšnje količi
ne popolnih industrijskih naprav. 
Italija bo povečala uvoz nekaterih 
poljskih proizvodov.

Gospodarski odnosi 
med SFRJ in Romunijo 
ter Vzhodno Nemčijo

BEOGRAD, 8. — V zveznem taj
ništvu za zunanjo trgovino so se 
pričeli danes jugoslovansko-romun- 
ski in jugoslovansko-vzhodnonem- 
ški razgovori o dolgoročni blagovni^ 
izmenjavi za dobo od leta 1966 do ' 
1970 in o drugih oblikah gospodar
skega sodelovanja. Za jutri je na
povedan prihod madžarske gospo
darske delegacije, ki prihaja v Beo. 
grad na podobne razgovore.

Mila Dobnikar 
nenadoma umrla

LJUBLJANA, 8. — Po kratki in 
mučni bolezni je danes umrla v 
Ljubljani Mila Dobnikar, ravnate
ljica časopisnega podjetja -Delu*. 
Pokojna ravnateljica, ki je že več 
let uspešno vodila največje o- 
srednje slovensko časopisno pod
jetje, je bila zaradi svojih zaslug 
med narodnopsvobodilno borbo in 
zaradi svojih sposobnosti in pri
srčnega tovariškega odnosa do 
vseb članov kolektiva izredno pri
ljubljena. Zato je njena nenadna 
smrt globoko pretresla vso sloven
sko javnost.

• • •

Založništvo tržaškega tiska ter 
uredništvo in uprava Primorske
ga dnevnika izražata svojcem po
kojne tovarišice Mile in vsemu 
kolektivu časopisnega podjetja 
-Delo* svoje globoko sožalje.

U) jAl j/V 'El S
Na izvršnem odboru KD so po

novno prišla do izraza ostra notra
nja nasprotja med raznimi struja
mi in glede bistvenih vprašanj dia
metralno različni pogledi. Kljub te
mu pa je zaključna resolucija bila 
sprejeta soglasno v znamenju 
«strankine enotnosti*, še bolj ver
jetno pa zaradi velike bojazni pred 
novimi izrednimi volitvami. Za
ključna resolucija je dvoumna in 
pušča odprte razne možnosti, če
prav pa istočasno govori samo o 
vladi levega centra in torej izklju
čuje poskuse tehničnih vlad, eno
barvnih in podobnih v bistvu objek
tivno reakcionarnih vlad. Glede 
Scelbe resolucija ponavlja stališče, 
da stranka ne more dopustiti di
skriminacij do svojih članov, isto
časno pa se na izrecen in značilen 
način sklicuje na ustavno določilo, 
po katerem predsednik vlade ime
nuje ministre. Po vsej verjetnosti 
gre za poskus, kako se izogniti »ve
tu* laičnih strank, istočasno pa pu
stiti Scelbo zunaj vladne kombina
cije. Položaj se bo razčistil danes, 
ko se sestane izvršni odbor PSI, saj 
je med drugim značilen socialistič
ni molk.

Johnsonovi razgovori na Havaj
skih otokih so zukijučeni z novico, 
da so se pogovarjali predvsem o 
načrtih za zaostritev vojne, kajti 
predsednik sajgonske vlade je izja
vil, da so govorili predvsem o po
večanju števila ameriških vojakov 
v Vietnamu, vendar pa da še nisu 
sklenili, za koliko se bo to število 
povečalo. Razgovore bo nadaljeval 
v Sajgonu že jutri podpredsednik 
Humphrey.

Vendar pa je najvažnejša novica 
o pismu, ki ga je baje poslal Hoši
minh indijskemu predsedniku, v 
katerem predlaga, naj Indija zač
ne s pobudo za vzpostavitev miru 
v Vietnamu, ker indijski delegat 
predseduje mednarodni nadzorstve
ni komisiji za Vietnam skupaj s ka
nadskim in poljskim predstavni
kom. Predsednica indijske vlade In
dira Gandi pismo sedaj skrbno pro
učuje in odgovor se pričakuje ko
nec tedna. Toda predstavnik vlade 
ZDA je včeraj že izjavil, da novi
ce ne more komentirati, čeprav je

zanjo slišal, newyorška borza pa je 
takoj reagirala s pravim valom pro. 
dajanja vrednostnih papirjev pred
vsem tistih družb, ki delujejo na 
sektorju izdelovanja orožja. Od ne
vezanih držav se ukvarjata z viet
namskimi pogajanji Naser in Haiie 
Selasie, vendar pa je Naser mnenja, 
da mora najprej prenehati bombar
diranje in šele nato bodo možne na
daljnje pobude za začetek nepo
srednih pogajanj. Seveda se bom
bardiranje nadaljuje, medtem ko je 
v Južnem Vietnamu prišlo do treh 
hujših spopadov. Mednarodni Rde
či križ pa je ponudil, da pošlje sku
pine zdravnikov v Severni in Južni 
Vietnam ter osvobodilni fronti.

V ameriški senatni komisiji za 
zunanje zadeve, ki obravnava Viet- 
nam, je senator Fulbright izjavil: 
»Bojim se, če se vojna ne bo vodila 
s skrajno spretnostjo, bodo kitajski 
komunisti intervenirali.* Predsed
nik angleške vlade pa je vnovič od
ločno podprl ameriški sklep za bom
bardiranje, proti čemur so levičar
ski laburistični poslanci ostro pro
testirali, konservativci pa ploskali.

Erhardov dvodnevni obisk v Pari- 
zu se je zaključil z ugotovitvijo, da 
nesoglasij med bonsko in pariško 
politiko niso mogli odstraniti v ne
kaj pogovorih. Erhard je med dru
gim izjavil, da bo de Gaulie med 
svojim obiskom v Moskvi govorli o 
francoskem stališču do položaja v 
Evropi ter sprožil vprašanje nem
ške združitve.

Na ženevski razorožitveni konfe
renci je ameriški delegat zavrnil 
spomenico vzhodnonemške vlade, 
naj bi se obe nemški državi odpo
vedali atomskemu orožju in se ob
vezali, da ne bosta imeli tega orož
ja na svojem ozemlju. Delegat SZ, 
ki je spomenico prebral, je omenil 
nedavni padec ameriškega letala z 
atomskim orožjem na špansko o- 
zemlje in poudaril, da to dokazuje 
nujnost jedrske razorožitve. — V 
Španiji še vedno skušajo iz morske 
globine 490 metrov dvigniti ta a- 
tomsko bombo, ki je baje nekakšna 
-črna škatla* s tajnim elektroiv 
skim sistemom. Kot je znano, am» 
riški bombniki z atomskimi bombi* 
mi še vedno krožijo po zraku.
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Vreme včeraj: najvišja temperatu
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Polona
Sonce vzide ob 7,17 in zatone o« 
17.22. Dolžina dneva 10.05. Eun* 
vzide ob 22.24 in zatone ob 9.»
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SEJA TRŽAŠKEGA OBČINSKEGA SVETA I NA DAN SLOVENSKEGA KULTURNEGA PRAZNIKA

Župan
za

se je že večkrat zavzel 
kontingent cenejšega bencina

Kritika zadnjih izjav finančnega ministrstva v zvezi z vi
demskim sporazumom - Nadaljevanje razprave o proračunu

Na včerajšnji seji občinskega sve
ta se je nadaljevala razprava o 
proračunu, v katero sta posegla 
svetovalca dr. Pincherle (PSIUP) 
in inž. Visintin (KD). Pristojni od
borniki pa so odgovorili na razna 
vprašanja svetovalcev. Poleg tega 
so odobrili nekaj upravnih sklepov.

Najbolj važno vprašanje se je ti
kalo nakupa bencina onkraj meje. 
Slo je pravzaprav za tri vprašanja 
o istem predmetu, ki so fh posta
vili Stopper (KD), Moreili (MSI) 
in Trauner (PLI). V svojih vpraša
njih pravijo svetovalci, da so hudo 
prizadeti prodajalci bencina pa tudi 
trgovci sploh, ker kupujejo ljudje 
onkraj meje tudi meso in razna 
živila. Zato zahtevajo, naj se ob
činski odbor zavzame za to, da bi 
Trstu priznali določen kontingent 
bencina po nižji ceni, kar bi po
tem imelo ugoden vpliv tudi na 
ostalo trgovino.

V odgovoru je odbornik Fantasia 
dejal, da se župan že dolgo zavze
ma za to, da bi priznali Trstu zna
ten kontingent bencina po nižji 
ceni. že 14. julija 1961 je interveni
ral v tem smislu pri finančnem 
ministrstvu. Takrat je tudi pobijal 
ministrove teze, češ da bi to pome
nilo nevaren precedens, saj dobiva
ta Gorica in Dolina Aoste že ben
cin po nižji ceni. Kasneje se je 
župan obrnil tudi na predsednika 
vlade. Kasneje je župan na raznih 
sestankih z ministri v Rimu in v 
Trstu ponovno načel to vprašanje, 
saj bi na ta način rešili prodajalce 
bencina iz hude krize.

župan se je udeležil tudi seje 
upravnega sveta pokrajinske turi
stične ustanove 26. oktobra 1965, na 
kateri so postavili zahtevo po kon
tingentu bencina po nižji ceni. žu
pan je dejal, da je občinska uprava 
vedno pripravljena ponovno inter
venirati v Rimu z zahtevo po kon
tingentu. Odbornik je zagotovil, da 
bo župan ponovno posredoval v 
Rimu, kakor hitro se neha kriza 
vlade.

Ta odgovor se je nanašal le na 
vprašanje bencina, medtem ko so 
bila vprašanja širšega obsega. Po 
odgovoru se je prvi oglasil Stopper, 
ki je dejal, da je treba v Rimu 
odločno zahtevati bencin po nižji 
ceni. Pri vsej stvari pa je treba 
upoštevati tri plati. Prva plat je 
škoda, ki jo utrpe tržaški trgovci 
sploh. Ta škoda bi se ublažila, če 1* 
prodajali v Trstu bencin bolj poce
ni, ker bi potem Tržačani kupovali 
onstraj meje tftdi -manj mesa in 
drugih živil. Toda hkrati bi morali 
prodajati tu boljše meso in po niž
ji ceni. Drugo plat predstavljajo 
potrošniki, ki bi morali vedeti, da 
bodo škodo, ki jo utrpi tržaško go
spodarstvo, konec koncev tudi oni 
občutili. Tretja plat pa so potrebni 
ukrepi, o katerih bi si morali biti 
popolnoma na jasnem. Stopper je 
tudi dejal, da razume revne ljudi, 
ki skušajo kaj prihraniti z nakupi 
čez mejo, da pa obsoja pripadnike 
buržoaziie. ki kupujejo onstran me
je na veliko.

Misovec Motelll pa je omenil 
včerajšnje vesti o izjavah finančne
ga ministrstva ter rekel, da so ne
smiselne. Kar se tiče člena 38 vi
demskega sporazuma, ni mogoče 
prekršiti razsodbe kasacijskega so
dišča ter prepovedati uvoz bencina 
v rezervoarju Finančno ministrstvo 
namreč ne more spremeniti med
narodnega sporazuma. Zato naj vla
da odkrito prizna posledice videm
skega sporazuma ter naj da Trstu 
primeren kontingent bencina po niž
ji ceni. Sploh pa je treba položaj 
stvarno ocenjevati kajti zunanje mi
nistrstvo ne bo pristalo na to, da 
se krši videmski sporazum.

Odbornik Mocchi pa je odgovoril 
na vprašanje svetovalca Simčiča, ka
teremu je zagotovil, da bodo zgra
dili na Padričah novo napajališče.

kateremu je predočila škodljive 
posledice, ki jih ima poostrena ca
rinska kontrola na življenjske 
stroške v tržaški pokrajini. Taj
ništvo PSI v tej zvezi poudarja, 
da predstavlja vsako kršenje za
konskih določil, še zlasti ko so 
kršitelji sami državni organi, pra
vo nevarnost za civilno zavest in 
demokratično življenje v državi. 
Zaradi vsega tega zahteva lokal
no vodstvo Italijanske socialistič
ne stranke, naj se neupravičeno 
carinsko nadzorstvo nad maloob
mejnim prometom takoj preneha.

Obvestilo konzorcija 
razlaščencev

Konzorcij vabi člane iz okolice, 
koder bo potekla trasa naftovoda 
in bo družba za naftovod posta
vila služnosti, ki še niso sporočili 
tajništvu konzorcija svojega od
škodninskega zahtevka za služnosti 
v smislu prejetih navodil, naj to 
storijo čimprej, da bo predsedstvo 
konzorcija predložilo te zahteve 
družbi za naftovod. Opozarja jih 
še, naj se ne pustijo zbegati od 
raznih pisem, ki jim grozijo z na
silno zasedbo, če ne bodo sprejeli 
zelo nizkih cen, ki jih ponujajo 
okrog razni posredovalci. Družba 
za naftovod je vsaj pred mesecem 
dni že osvojila kot najnižjo ceno 
li 200 za kv. m za postavitev pra
vice služnosti.

V soboto splavitev 
ladje za Poljsko

V ladjedelnici Sv. Marka bo
do v soboto dopoldne splavili 24 
tisočtonsko motorno ladjo za pre
važanje razsutih tovorov »Ziemia 
Lubuska«, ki jo gradijo za var
šavsko pomorsko podjetje »Cen- 
tromor«. Ladja, ki meri 188 m v 
dolžino, 23 v širino in 14 v viši
no, je druga enaka ladja, ki jo 
je »Centromor« odkupilo od Zdru
ženih jadranskih ladjedelnic. Slo
vesnost bo ob 11. uri, splavitvi pa 
bodo prisostvovale številne oseb
nosti iz tukajšnjega poslovnega 
sveta.

286 milijonov lir 
za postajo Čampo Marzio

Na včerajšnji seji upravnega 
sveta Državnih želez.nic, ki ji je 
predsedoval minister za prevoze 
in promet Jervoli-no, so med dru
gim sprejeli tudi sklep, da se na 
tržaški železniški postaji Čam
po Marzio uresniči drugi del 
starega obnovitvenega načrta. Za 
dela, ki se bodo nanašala pred
vsem na razširitev tovorne posta
je in na ureditev nekaterih notra
njih povezav, bodo potrošili oko
li 286 milijonov lir.

Vse slovenske šole so 
našega pesnika Franceta

počastile
Prešerna

Dijaki višjih srednjih šol so imeli združeno proslavo na stadionu «Prvi maj», dijaki učiteljišča 
in nižje srednje šole pa v šoli pri Sv. Ivanu - Na obeh proslavah so sodelovali člani SG

Pogled na do kraja natrpano dvorano na stadionu «Prvi maj» med včerajšnjo šolsko Prešernovo proslavo

Z zelo uspelo proslavo so včeraj 
dijaki znanstvenega in klasičnega li
ceja ter trgovskega zavoda, na dan 
slovenskega kulturnega praznika, 
počastili največjega našega pesnika 
Franceta Prešerna.

Dijaki so se okrog 11. dopoldne
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MED SINDIKALNIMI ORGANIZACIJAMI IN VODSTVOM JAVNIH SKLADISC

Sporazum v Javnih skladiščih 
pomemben uspeh borbe delavcev

S podpisom sporazuma se je stavkovno gibanje zaključilo 
in osebje je opolnoči začelo delati v rednih izmenah

Kot se je predvidevalo, so se sin
dikalne organizacije in vodstvo Pri
staniške ustanove Splošnih skladišč
sporazumeli na podlagi pooblastil,
.................................................kit]

PSI zahteva prekinitev 
sedanjih carinskih ukrepov

Tržaška federacija Italijanske 
socialistične stranke je sinoči iz
dala krajše poročilo, v katerem 
ponovno poudarja svoje zpano sta
lišče glede najnovejših ukrepov, 
ki so jih v maloobmejnem prome
tu pod vzeli italijanski cariniki na 
obmejnih prehodih z Jugoslavijo. 
V svojem poročilu stranka poudar
ja, da veljajo olajšave, navedene 
v desetem odstavku člena št. 14 
dekreta predsednika republike št. 
723 z dne 26. junija 1965, za vse 
italijanske državljane, in torej tu
di za prebivalce tržaške pokraji
ne. Zaradi tega, nadaljuje poroči
lo, je tukajšnje tajništvo PSI že 
3. februarja opozorilo na najno
vejše dogodke podtajnika na mi
nistrstvu za finance C- Bensija,

ki so jih sprejele od ustreznih skup
ščin, o drugem razdobju pogodbe
ne obnove, ki zadeva poenotenje 
plač. V zvezi s podpisom pogodbe 
med sindikalnimi in delodajalski
mi predstavniki, šo sindikalne or
ganizacije objavile delen prepis spo
razuma. V njem je rečeno med 
drugim: «... po proučitvi zahteve, 
ki so jo postavile sindikalne orga
nizacije in ki se tiče potrebe, da se 
vključijo v mezde sedaj obstoječe 
doklade za prisotnost in za težav
no pristaniško delo in potem ko je 
ustanova spoznala upravičenost te 
zahteve in upoštevajoč, kar je bilo 
že storjeno v prid državnih usluž
bencev in uslužbencev drugih jav
nih ustanov, se podpisnice strinja
jo, da uredijo vprašanje poenote
nja mezd v tem okviru:

1. Začenši s 1.11.1965: spojitev 
doklade za prisotnost z doklado za 
težavno pristaniško delo z ustrez
nim ponovnim obračunavanjem od
stotka na podlagi priložene lestvice;

2. Omenjena doklada se izplačuje 
tudi za razdobje dopusta;

3. Izplačevanje osebnih prejem
kov, ki izvirajo iz izvajanja zgor
njih točk, se bo vršilo po nasled
njem postopku:

a. za razdobje 1.11.1965-30.11.1966: 
v višini 93 odst. v obliki izjemne 
nagrade «una tantum«, ki bo izpla
čana v dveh obrokih: prvi 5. aprila 
1966 za razdobje do 31. marca in 
drugi 5. decembra za ostalo raz
dobje.

b. od 1. decembra 1966 naprej v 
celoti. Od istega dneva naprej bodo 
izplačevali doklado za težavno pri
staniško delo tudi za dneve odsot
nosti zaradi nesreč na delu ter za 
dneve počitka, ki pritičejo zaradi te
žavnostnega dela.

4. Doklada se mora obračunavati 
na podlagi določb, ki se izvajajo 
za doklado za težavno pristaniško 
delo, upoštevajoč spremembe, ki jih 
predvidevata točki 2. in 3. b.

5. Podpisnice se bodo spet sešle

morala biti na vsak način pred 
1.12.1966.

Na podlagi tega sporazuma sa sin
dikalne organizacije, sklenile, da se 
stavkovno gibanje zaključi. Osebje 
ustanove bo zato začelo delati v 
običajnih izmenah, vštevši tudi nad
urno delo, od polnoči med včerajš
njim in današnjim dnem.

Sestanek vodstva KPI
Federalni odbor in federalna nad

zorna komisija KPI sta na skup
nem sestanku razpravljala o zaključ
kih vsedržavnega kongresa KPI na 
osnovi poročila, ki ga je podal se
kretar Paolo Šema. Obvezala sta se 
uresničiti sklepe kongresa in «po- 

postavitev osnove

zaradi imenovanja prefekturnega 
komisarja na pokrajini in v tej 
zvezi zahtevata, «da se takoj raz
pišejo nove volitve za pokrajinski 
svet brez vsakega zavlačevanja.« Da
lje poudarjata potrebo po enotni 
borbi za obrambo tržaškega gospo
darstva, v zvezi s sklepom državne
ga sveta, ki priznava utemeljenost 
dvojezičnega napisa na spomeniku 
padlim v Miljah pa izražata svoje 
zadovoljstvo, ker ta sklep ((zavrača 
stališče, ki so ga zavzeli vlada leve
ga centra, deželne, pokrajinske in 
občinske oblasti, desnica, KD in 
njeni zavezniki, ki so pod raznimi 
izgovori nasprotovali slovenskemu 
napisu na spomeniku.« Uspeh pri
pisujeta borbi komunistov in par
tizanov in prav ta uspeh mora pred
stavljati pogoj za rešitev še vseh 
drugih odprtih vprašanj slovenskejačati borbo za . __ D.__ ■ .

novi vladi, ki naj izvleče državo iz i skupnosti, med katerimi sta dvoje- 
sedanjega kritičnega položaja, ki ga z(cni napis na spomeniku padlim pri 
je povzročil polom levega centra, in j $v. Ani in postavitev spomenika
ki naj privede do nove večine.«

Združena odbora sta naprtila KD 
in njenim zaveznikom odgovornost

padlim v Trstu, «proti kateremu so 
nastopili KD, PSI in PSDI ter vsa 
desnica.«

zbrali v dvorani na stadionu »Prve
ga maja«, kjer so v spremstvu pro
fesorjev prisostvovali bogatemu spo
redu. Proslavo so pripravili dijaki 
---- -• pri recitiranju Prešernovih
pesmi pa sta sodelovala tudi člana 
Slovenskega gledališča Mira Sar- 
dočeva in Jožko Lukeš.

činstvo nagradilo s ploskanjem, 
najbolj pa pevski zbor, ki se je 
po toliko letih ponovno oglasil.

GLASBENA MATICA - TRST
Danes, 9. februrja ob 20. uri 

v gledališču v Kopru

KONCERT ORKESTRA 
GLASBENE MATICE

Solist:
DEJAN BRAVNIČAR (violina)

Dirigent OSKAR KJUDER
Spored; U. Vrabec — Fu- 
ghetta za godalni orkester; A. 
Borodin — Skica iz srednje
azijske stepe; M. Bruch ■ — 
Koncert za violino in orke
ster, op. 26 v g-molu; F. Schu. 
bert — Simfonija v h-molu 
št. 8 «Nedokončana»; A. Dvo- 
fak — Slovanski ples št. 8.

Slovensko gledališče v Trstu
V KULTURNEM DOMU 

V soboto, 12. t. m. ob 21. uri 
OKOLIŠKI ABONMA

C. Goldoni

GROBIJANI
(Grubjane)

V MALI DVORANI 
KULTURNEGA DOMA 

V petek, 11. t. m. ob 20. uri in 
v soboto, 12. t. m. ob 17. uri

W. Shakespeare

SKOZI ŽIVLJENJE
Recital

Izvaja JOŽKO LUKEŠ

SLOVENSKA PROSVETNA ZVEZA

POLITIČNE STRANKE IN VLADNA KRIZA

Stališče vodstva PSI do pogajanj 
za deželni odbor levega centra

Zaključeni sporazumi morajo upoštevati potrebe tržaškega 
delavstva in gospodarstva tržaške pokrajine - Botteri (KD) 

za nadaljevanje politike Morove vlade

preu I. ueiicuiJiuin iouu, u a, uuiu*
čijo čas in oblike izpopolnitve spo
razuma o poenotenju plač.

6. Podpisnice so se tudi spora
zumele, da bodo obravnavale do
končno obnovitev delovne pogodbe, 
upoštevajoč tudi rok njenega tra
janja na seji, katere datum bodo 
sporazumno določile. Ta seja bo

RESOLUCIJA SVETOVALCEV KPI

Na spomenik padlim pri Sv. Ani 
naj se da dvojezičen napis

To zahtevo so že večkrat postavile politične sku
pine in organizacije borcev

Komunistični občinski svetovalci 
Franc Gombač, Claudio Tonel, Cre- 
vatin, Luciano Padoan, Arturo Ca- 
labria in Antonio Cuffaro so pred
ložili občinskemu svetu resolucijo 
z zahtevo po dvojezičnem napisu 
na nagrobnem spomeniku v čast 
padlim borcem osvobodilne vojne.

Resolucija pravi, da tržaški ob
činski svet ugotavlja, da so na po
kopališču pokopani številni padli 
borci za svobodo. Italijani in Slo
venci. Nadalje ugotavlja, da je na
pis ki iih spominja, nezadosten. 
Zato občinski svet ugotavlja zahte
ve, ki so jih večkrat postavile po
litične skupine in bojevniške orga
nizacije odporniškega gibanja, Jem
lje na znanje sodbo državnega sve
ta o upravičenosti dvojezičnega na
pisa na partizanskem spomeniku 
v Miljah ter sklene, da se na na
grobni spomenik na občinskem po- 
kopališču pri Sv. Ani, vdolbe dvo

jezičen napis v čast padlim v osvo
bodilni vojni.

Sestanek komisije 
za mestno čistočo

.1!Na tržaškem županstvu 
prvič sestala svetovalska komisija 
za vprašanje mestne čistoče. Na seji 
so razpravljali o zgraditvi naprav

predelovanje ali sežiganje smeti 
drugih odpadkov. Komisiji pred

seduje odbornik za mestno čistočo 
De Gioia, v njej pa so zastopane 
tudi vse svetovalske skupine. Vče
rajšnje seje so se udeležili tudi od
bornik za zdravstvo Blasina, občin
ski zdravstveni funkcionar dr. Fa
biani, načelnik oddelka dr. Quar- 
gnaii in ravnatelj mestne čistoče 
inž. Vasselli.

Na sedežu v Ul. Mazzini 32 se 
je včeraj sestal pod predsedstvom 
pokrajinskega tajnika Arnalda Pit- 
tonija vodstveni odbor tržaške fe- 
deracirje PSI. Tajnik je poročal o 
poteku pogajanj za sestavo nove 
večine levega centra v deželi in
0 državnem političnem položaju.

Po obširni razipravi je sociali
stični vodstveni odbor sprejel re
solucijo v kateri »spričo hude 
vladne krize ceni odločno stališče, 
ki so ga zavzeli vodstveni organi 
stranke v obrambo pristnega po
mena politike levega centra« in 
poudarja, da »lahko samo primer
na razjasnitev in precizen sistem 
političnega jamstva dovoljujeta 
nadaljevanje sedanje vladne for
mule« ter da »zmanjšanja učinko
vitosti politike druge Morove vla
de nikakor ni mogoče pripisati 
PSI«.

V zvezi s pogajanji za deželni 
odbor levega centra pa vodstveni 
odbor PSI poudarja, da tržaška 
federacija »medtem ko je naklo
njena takemu deželnemu odboru, 
pozitivno ocenjuje doslej doseže
ne rezultate in poudarja potrebo, 
da bodo v zaključnih sporazumih 
primerno upoštevane potrebe trža
škega delavstva in gospodarstva 
naše pokrajine«.

Včeraj se je sestal tudi vodstve
ni odbor mestne sekcije PSI »B. 
Buozzi«. Tudi na tem sestanku so 
podrobneje proučili sedanji vsedr
žavni politični položaj zlasti v 
zvezi z vladno krizo. Ugotovili so 
»da sedanje obdobje označuje 
plodna enotnost stališč vsedržav
nih vodstev PSI in PSDI, kar lah
ko predstavlja uspešen preizkus
ni kamen za nameravano sociali
stično združitev, in pozdravljajo 
odločno stališče vsedržavnega vod
stva PSI, ki naj privede do obno
vitve politike levega centra, tako 
kot želi velika večina italijanskih 
demokratičnih sil.«

Sinoči je bil na gradu Sv. Ju
sta običajni mesečni sestanek vo
diteljev tukajšnje krščanskodemo- 
kratske stranke. Na sestanku so 
razpravljali predvsem o treh vpra
šanjih, in sicer o najnovejši vlad
ni krizi, o delovanju deželnih or

1 ganov in pa o napovedani izgrad

nji medkrajevne železniške zveze 
Milje-Tržič.

O najnovejšem razvoju politič
nih dogodkov v državi je sprego
voril pokrajinski tajnik stranke 
Botteri, ki je poudaril predvsem 
potrebo, naj bi se nova vlada pri 
svojem delu držala smernic, ki 
iih je postavila prejšnja Morova 
vlada levega centra Morova vla
da je bila tista, je med svojim 

-— j— ----daril Botteri, ki jeizvajanjem pou 
postavila na trdno podlago vpra 
Sanje postopnega reševanja trža
škega pristaniškega problema, in 
sicer predvsem s tem, da je za
gotovila finančna sredstva za rea
lizacijo pristaniške ustanove. Mo
rova vlada se je tudi zavzela za 
to, da se je začel sestavljati za
konski osnutek za uresničitev zi
danega doka v tržaškem pristani
šču, in da je končno steklo delo 
pri gradnji pomola VII. Morova 
vlada je tudi pospešila mednarod
no sodelovanje, ki ie osnovni po
goj za vsak nadaljnji gospodar- 
sko-socialni razvoj naših področij.

Predsednik deželne vlade dr. 
Berzanti je nato v krajšem govo
ru orisal delovanje deželnih orga
nov v poldrugem letu, odkar so 
ti začeli z rednim delom. Ravna
telj inštituta za arhitekturo na tr
žaški univerzi prof. Montesi pa je 
podal krajše poročilo o načrtu za 
gradnjo medkrajevne železniške 
zveze med Miljami in Tržičem.

Prosiavo je otvoril dijak Ivo So
sič, ki je potem tudi napovedoval 
posamezne nastope, Prešernove pes
mi pa so recitiral Bojan Brezigar, 
Stojan Colja, Igor Simonič, Bogo
mila Kravos in Mihela Oficlja. Med 
posameznimi recitacijami je nasto
pil dijaški moški zbor, ki je pod 
vodstvom prof. Mamola zapel «Sol- 
daško« v Sivčevi priredbi, »Mor
narja«, Tomčevo «Pesem mladine« 
in na koncu še Premrlovo ((Zdra
vico«.

V zboru so nastopili dijaki obeh 
zavodov, ki so omenjene pesmi za
peli ubrano in občuteno. Pri reci
tatorjih je Bogomila Kravos naj
bolj pritegnila poslušalce, ko je 
čustveno podala tri sonete nesreče. 
Tudi ostali so zelo lepo recitirali.

O pesniku Prešernu je na kratko 
In brez retoričnih fraz, spregovo
ril dijak Sergij Premru, ki je med 
drugim omenil, da mladi ljudje, ki 
danes obiskujejo šole, še vedno pre
malo vedo o Prešernu pesniku in 
človeku. Vsi so mnogo slišali o ve
ličini Prešerna, toda to je vendarle 
premalo, ker tudi v šoli dijaki pre
malo spoznajo našega največjega 
pesnika. Prav zaradi tega mladina 
danes pogostokrat pozablja na svo
jega Pesnika in če je že danes tako, 
kaj oodo vedeli šele zanamci o Pre
šernu. Pesnika Prešerna ne smemo 
pozabiti, niti omalovaževati, ker se 
sicer ne bomo ohranili, ne kot na
rod ne kot manjšina.

Sergij Premru je nato zaključil 
svoj kratki nagovor ter povedal 
vsem prisotnim dijakom, da ne sme
jo pozabiti Pesnika in Vzornika, 
ki je vedno aktualen, še posebno 
ko pravi: «2ive naj vsi narodi, ki 
hrepene dočakat’ dan, da koder 
sonce hodi, prepir iz sveta bo 
pregnan«.

V drugem delo sporeda ki ga je 
pripravil prof. Jože Peterlin, sta na
stopila člana Slovenskega gledali
šča. Mira Sardočeva je Izredno le
po podala pesmi «Slovo od mlado
sti« in «Nestrohnjeno srce«; Jožko 
Lukeš pa je s svojim mojstrskim 
podajanjem «Gazele» naravnost o- 
svojil pozorne poslušalce.

Ko so v dvorani odmevali zadnji 
verzi «Zdravice», ki jo Je zapel di
jaški moški zbor, je izjavalce po
zdravil buren aplavz prisotnih di
jakov In profesorjev, ki so priso
stvovali lepo pripravljeni In pri
srčni proslavi Prešernovega dne.

Podobna proslava je bila tudi na 
učiteljišču. Dijaki državnega učite
ljišča in nižje srednje šole so se 
zbrali v veži v prvem nadstropju 
šole pri Sv. Ivanu. Nastopil je zbor 
nižje srednje šole, ki Je na začet
ku sporeda ubrano zapel ((Zdravi
co«, potem pa je nastopil zbor uči
teljišča s skladbo »Pevcu«. Pet Pre
šernovih pesmi sta dovršeno podala 
elana Slovenskega gledališča Stane 
Raztresen in Stane Starešinič, pe
sem «Slovo od mladosti« pa je re
citirala članica SG Lidija Kozlovič. 
Spored Prešernove skupne proslave 
na učiteljišču se je zaključil z na
stopom zborov obeh šol, ki sta pod 
vodstvom profesorice Župančičeve 
zapela še dve skladbi »Kam?« in 
«Soldaško». Nastope recitatorjev in 
zborov je napovedovala dijakinja 
Seila Lavrenčič.

Na slovenskih osnovnih šolah so 
bile proslave v glavnem v razredih, 
a so bile zato prav tako prisrčne in 
pomembne.

PRIREDI

V NEDELJO, 13. FEBRUARJA OB 16. URI V KULTURNEM DOMU

PREŠERNOVO PROSLAVO
NA KATERI BODO PREDSTAVLJENA DELA 

USTVARJALCEV V ITALIJI.
SLOVENSKIH

Vstopnice so na razpolago v Tržaški knjigami, Ul. sv. Frančiška 
št. 20 ter eno uro pred pričetkom pri blagajni Kulturnega doma.

Vstopnina 300,— lir — dijaki 150,—

Gledališča

VERDI
Jutri ob 20. uri bo prva preii*

va VVagnerjeve opere «NuernW’ 
mojstri pevci« v italijanski W 
za red A v vseh prostorih.

Dirigent Arthur Grueber. NaB!' 
obolele sopranistke lleane Meriti 
bo v glavni vlogi nastopila B® 
Buk-Fočič, v ostalih vlogah P> j 
ja Zingerle, Mirto Picchi, Flot1, 
Andreolli, Ranto Capocchi, Gj*, 
pe Taddei, Plinio Clabassi. Rež«*, 
do Mirabella Vassallo, zborov* 
Giorgio Kirschner, koreografija 
Teresa Lognani,

Pri blagajni gledališča se nadw 
je prodaja vstopnic.

Nazlonale 16.00 «L’allegro mond° 
Stanlio e Olio« Stan Laurel, 
ver Hardy, mi

Arcobaleno 16.00 «Gli uomini at‘ 
so Pesante« Technicolor. G®1* 
Scott, Joseph Cotten. „

ExceIslor 16.00 19.00 22.00 «La 
vana deiralleluia« Technicolo". 
Burt L. ster, Lee RemicK, 
mela Tiffin.

Fenue 14.30 »Per aualehe dollaf^
piu» Technicolor. Clint 
Gian Maria Volonte. d’on»J
Technicolor. Ugo Tognazzi, 
ta Machiavelli. Prepovedano

Eden 15.30 «Una guestlone
p«

dini pod 14. letom.
Grattacielo 16.00 «Rapimento» 

Douglas. Prepovedano mladim “ 
18. letom. :

Alabarda 15.30 «Operazione »* 
bow» Colorscope. Sophia . 
George Peppard. Trevvor Ho«J 

Filodrammatico 16,30 «La tigre ' 

la čarne fresca« Daniela B*an ‘ 
Rog er Hanin.

Aurora 16.00 «5 ore violente > 
ho« Prepovedano mladini P°® 
letom.

Cristallo 15.30 «Le avventure e 
mori di Moll Flanders« Tech*, 
lor. Kirn Novak, Prepovedano 
dint pod 18. letom.

Garibaldi 16.00 «11 diabolico 
Mabuse« Peter Van Eyck, Da"1’ 
dams. ji

Capitol 16.00 »Mirage« Gregory V, 
Diane Baker, Prepovedano m1J 
pod 14. letom.

Impero 16.30 «1 complessi«. ,< 
Vittorio Veneto 16.00 «Tempo dl P,ved*5

Železna palica 
zadela delavca v glavo

Žrtev nesreče na delu je postal 
včeraj tudi 26-letni delavec Arne- 
deo Šangalli iz Dalmineja pri Ber
gamu, Ul. del Bastione 7, ki je 
uslužben v ladjedelnici Sv. Roka 
v Miljah, kjer sedaj gradijo začet
ni terminal naftovoda. Ko je bil
pri delu, je Sangallija zadela v 
glavo železna palica, ki je padla
z nekega odra. Ponesrečenca »o z 
zasebnim avtom odpeljali v bol
nišnico ter ga sprejeli na nevro
kirurški oddelek, kjer se bo mo
ral zdraviti teden dni zaradi rane 
na desni strani zatilja.

Lepa proslava 
sinoči v Boljuncu

V niz« Prešernovih proslav, ki

PROSVETNO DRUŠTVO PROSEK - KONJOVEL
priredi v petek, 11. februarja ob 21. uri v kino dvorani Ana

PREŠERNOVO PROSLAVO
:::::::::::::

Na programu je nastop moškega pevskega zbora, otroškega 
pevskega zbora, recitatorjev ter solistov. O Prešernu bo govo
ril predsednik SPZ dr. Robert Hlavaty.

KINO PROSEK-KONTO VE O

predvaja danes, 9. t. m. z začetkom ob 19.30 uri barvni film:

TERRA SELVAGGIA
(DIVJA ZEMLJA)

Igrajo: ROBERT TAYLOR in BRIAN DONLEVY

■ Janko, Metka. Boter 
zdaj ne ločijo se več!

ca čarovnijo, hudobijo
je požrla vroča peč!

hmm Skupaj bodo zdaj živelh
O žalosti pri njih ne bo!

Se poskočne bodo peli.
00
o.

holadri! To bo lepo!

-S
v nedeljo, 20. februar

>(/) v Kulturnem domu

O ZAČETEK OB 15.30 ^
..........................

Stane Raztresen 
v Slovenskem klubu

Na včerajšnjem večeru Slovenske
ga kluba nam je gledališki igralec 
Stanec Raztresen prebral štiri nove
le, radijske naivke jih je imenoval. 
Naivne naj bi bile po svoji zasnovi 
in po reševanju problemov, radij
ske pa zaradi svoje zgoščenosti, kot 
jx>ročila na radiu. Poslušalci, ki jih 
to pot ni bilo prav veliko, so bili 
Raztresenu hvaležni.

Na koncu je predsednik navzoče 
povabil na prihodnje predavanje 
proj. Pavleta Merkuja o Mariju Ko
goju. Na pustni torek pa bosta pri
šla na obisk v klub Mihec in Jakec.

se te dni vršijo po nekaterih na
ših vaseh na Tržaškem in Gori
škem ter po slovenskih šolah, za
vzema sinočnja Prešernova prosla
va v Boljuncu posebno mesto. To 
pa zato, ker je bila ta proslava 
prva domača kulturna prireditev 
v vasi po dolgih dvanajstih letih 
prosvetnega mrtvila, odkar je de
javnost domačega prosvetnega 
društva zamrla. K tem« razvese
ljivemu dejstvu pa moramo doda
ti, da je velikega slovenskega pes
nika dejansko proslavila vsa vas. 
Prostor nam danes, žal, ne dopu
šča, da bi prireditvi posvetili pro
stor, ki ji pripada in se bomo za
to k njej vrnili. Za danes bomo 
zabeležili, da je bila dokaj velika 
dvorana nabita do zadnjega ko
tička, da se je na odru zvrstil ob
sežen spored, ki je obsegal prilož
nostni govor o pesniku, vrsto re
citacij Prešernovih poezij, nekak
šen dramski prikaz Prešernove po
ezije «Povodni mož« in nastop 
mešanega pevskega zbora, ki je 
pod vodstvom Draga Žerjala za
pel pet pesmi. Vse izvajalce je ob-

NAROČNIK F. S. iz Križa želi po
jasnila v zvezi objavo »RAI-TV STU
DIO UNO«, s katero smo prvič sez
nanili naše bralce v včerajšnji šte
vilki.
ODGOVOR:
V omenjeni objavi so točno navede
ni pogoji za udeležbo v igri. 
Opozarjamo le na dejstvo, da mora 
poštna dopisnica z nalepljenim o- 
brazcem ki ga izrežete iz našega 
dnevnika, dospeti v Turin najkasne
je do 12. ure v soboto vsakega 
tedna.
Pripominjamo še, da se lahko ude
ležijo igre tudi bralci v inozemstvu, 
n. pr. v Jugoslaviji. V tem primeru 
bo dobro, da navedejo naslov pri
jatelja ali znanca z bivališčem v 
Italiji. Vsem udeležencem želimo 
mnogo sreče.

Nesreča delavca 
na ladji v «Felszegy»

Na delu se je včeraj ponesrečil 
56-letni delavec Rodolfo Sassani 
od Hrevatinov št. 14 pri Miljah. 
Ko je v ladjedelnici «Felszegy» 
delal na palubi ladje v gradnji, 
se je pri odprtini v podpalubje ra
nil in si verjetno zlomil desni me
zinec ter si poškodoval kite. Po
nesrečenca so z zasebnim avtom 
odpeljali v bolnišnico, kjer se bo 
moral na ortopedskem oddelku 
zdraviti mesec dni.

Darovi in prispevki
V počastitev spomina Francke Hro

vatin daruje Nada Sosič 1000 lir za 
Dijaško Matico.

Včeraj-danes
ROJSTVA, SMRTI IN POROKE
Dne 8. februarja 1966 se Je v Tr

stu rodilo 11 otrok, umrlo pa je 13 
oseb.

UMRLI SO: 83-letna Glulta Cavani 
vd. Bom man, 43-letna Maria Luxa 
por. Soncin, 64-letna Letizia Rade- 
tich vd. Davia, 52-letna Ida Colarich 
por. Frani, 64-letni Giovanni Nego- 
di. 73-letnl Antonio Dose, 49-letni Va
lentino Serinetti, 83-letni Lorenzo 
Contento, 50-letna Virginia Garda 
por. Corona, 78-letna Anna Glovan- 
na Skilan vd. ValU, 74-letm Salvato- 
re Roda, 78-letna Maria Vogrig vd. 
Sandri, l leto stari Alessandro Gior- 
gi.

ra tempo d’amore» PrepoV' 
mladini pod 18. letom.

Moderno 16.30 «1 4 cavalieri čel 
xas» Robert Vaugham. *•

Astra 16.30 »Strano incontro« 
vedano mladini pod 18. leto«1' 

Astoria 16.30 «Duello al sole«. ( 
Prepovedano mladini pod 16. •*'.< 

Ideale 16,00 «11 vendicatore dl 
sas City» Technicolor. Barbara 
ly, Fred Carlow.

Abbazia 16.00 »Omicron« Renat« 
vatori. Prepovedano mladini 
14. letom.

Skedenj 16.00 «1 seo.uestrati dl 
na« Sophia Loren. Prepove®' 
mladini pod 16. letom.

Š D BREG
priredi v soboto, 12. februa^i® 
od 21. do zore v dvorani 51
diona «Prvi maj«

IGRA PRIZNANI ORKEST^ 
Domače vino in domače kloh®**
Rezervacija miz v Trim, 
knjigami in pri vaških Prr 
stavnikih društva. ,

Ljudska prosveta

DNEVNA SLU2BA LEKARN 
(od 13. do 16. ure)

Alla Basilica,. Ul. S. Giusto 1; Bu- 
solinl, Ul. P. Revoltella 41; 1NAM 
Al Cedro, Trg Oberdan 2; Manzont, 
Ul. Settefontane 2.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(Od 19.30 do 1.30) 

AlPAngelo d’oro, Trg Goldoni 8; 
Glpolla, ul. Belpoggio 4: Marchlo, 
Ul. Gtnnastlca 44: Mianl, Drevored 
Miramare 117 (Barkovlje).

Člani PD «1. Cankar« so va®‘J 
na kulturni večer, ki bo v pete%» 
tm. ob 20.30, na katerem bodo 
stopili mladi člani dramske sKU 
društva.

TRŽAŠKA KNJIGARN
Trat . (II. «v. Frančišk*

T rlfliiu (i 1-71H®
Novost:
HEINRICH:.
Druga božja garnitura . .

L 2.0^y

ZAH VA L A

Toplo se zahvaljujemo vsem, ki so z nami sočustvovi 
ob prerani izgubi naše drage

ali

MARE LUXA por. SONCIN
Enaka zahvala vsem darovalcem cvetja, vaščanom In pFjj 

jateljem, ki so v tako velikem številu počastili njen spon«1 
In jo spremili na zadnji poti.

ŽALUJOČI DRUŽINI: SONCIN in LU*A
Prosek, 9. februarja 1966

8. t. m. nas je za vedno zapustil 
tast in nono

naš dragi mož,

IVAN BARUT
Pogreb nepozabnega pokojnika bo danes 9. t. m. ob 

Iz mrtvašnice glavne bolnišnice
Žalujoči žena, hčerka z može1’’' 

vnuki in drugo sorodstvo
Trst, 9. februarja 1966
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ALI VODI JOHNSON VOJNO Z ODOBRITVIJO KONGRESA?

Sprejetje ukrepa po formuli: 
«podpreti ameriške fante»
Bombardiranje dežele, ki z njo ZDA niti niso v vojnem stanju - Kongresna resolucija, ki jo 
predsednik tolmači po svoje, ali menica brez kritja ■ Kaj pravi Walter Lippmann

Gre za posebno ameriško igro. 
Nezadovoljni in zaskrbljeni se- 
natorji opozarjajo Johnsona, da bi 
vietnamske vojne ne smel voditi 
ktez odobritve Kongresa, ta jim 
Pa odgovarja, da jo vodi prav z 
niegovo odobritvijo. Kritiki te 
vojne enostavno niso prepričani, 
da bi ta predstavljala stvarno o- 
brambo ameriških življenjskih in
teresov. Niso pa v stanju predlo- 
žiti alternative za dejanski izhod 
iz nje.

Predsednik njihov odpor raz- 
“ija na povsem povprečen način, 
ln sicer na osnovi formule, ki tra
dicionalno zbuja pri povprečnem 
Američanu dokajšen odmev: «Ko 
se ameriški fantje nahajajo v bit
ki, morajo imeti podporo.« S po
močjo te formule je bil odprav
ljen odpor onih, ki so dvigali gla
sove proti ponovnemu bombardi
ranju. s to formulo je svojčas bi
la sprejeta zakonska oblika, da bi 
se zdaj kršile zakonske omejitve 
v vodenju vietnamske vojne.

Predsednik bombardira tujo de
želo, s katero se njegova sploh ne 
nahaja v vojnem stanju. Da bi jo 
megel bombardirati, bi po ustavi 
moral razpolagati s kongresno de
klaracijo v vojni objavi. Te pa

on nima, a je tudi ne želi imeti, 
pač pa zatrjuje ,da ima kongres
no pooblastilo, ki mu omogoča, 
da lahko bombardira ali ne bom
bardira kadarkoli on sam tako od
loči. In tudi da sprejme «vse o- 
stale ukrepe«, ki se mu zde po
trebni.

Pri tem je najbolj paradoksal
no to, da predsednik dejansko raz
polaga s takim pooblastilom. In 
ko je neposredno pred prekini
tvijo premirja v zvezi z bomb
nimi napadi petnajst senatorjev 
na predsednika naslovilo svoj zad
nji poziv, jim je le-ta lakonsko 
odgovoril, da se «v tej zadevi rav
na po resoluciji Kongresa, spre
jeti 10. avgusta s 504 glasovi pro
ti dvema.«

Formalno je to točno, toda 
stvarno ne. Tako vsaj zatrjujejo 
oni, ki so prizadeti. Kajti, pravijo, 
ko je resolucija bila izglasovana, 
ni pomenila tega, kar bi danes 
predsednik hotel, da pomeni. Bi
la je to menica «in bianco«. Bila 
je izglasovana v prid Johnsona, a 
Johnson je v tem času »vodil 
predsedniško volilno bitko proti 
Goldwaterju, ki je tedaj zasto
pal v bistvu isto vojno politiko, 
ki ji danes sledi Johnson«. Tako

S Prešernove proslave v Gorici

Nastop pevskih zborov: «Oton Župančič« iz Standreža

M
tl?

% W
w 4 ’
u V

ii
■>

-Srečko Kosovel« iz Konk

je to formuliral Walter Lippmann 
ter zaključil, da današnje izplači
lo omenjene menice nima niti 
moralnega in tudi ne zakonskega 
opravičila.

Seveda se predsednik ne meni 
mnogo za takšne argumentacije. 
Kajti, če je kdo, ki misli drugače, 
potem naj se potrudi in naj naj
prej to resolucijo odpravi, oziro
ma razveljavi. To je zelo eno
staven račun, ni pa tako enostav
na tudi stvarnost. Resolucije ni 
moč odpraviti, pa tudi bi ne bilo 
najbolj modro to poskušati. Naj
manj zdaj, ko se je bombardira
nje znova začelo.

Te težkoče priznava sam sena
tor Fulbright, ki je v imenu vla
de predložil in branil to resolu
cijo, danes pa je postal njen naj
bolj ogorčen nasprotnik, vendar 
brez moči ujet v lastni zanki. Za
kaj, tudi tedaj je šlo za «ameri- 
ške fante v bitki«. Hanojski tor
pedni čoln je bil baje torpedi
ral ameriško vojno ladjo in pred
sednik je zapovedal povračilno 
bombardiranje hanojskega pomor
skega oporišča, zatem pa od Kon
gresa zahteval pooblastilo, da pre
preči to in katero si bodi drugo 
((komunistično agresijo«.

Zato Fulbrightu danes ne pre
ostaja drugega, pravi, kot da »ob
žaluje, ker ni bil tako daleko- 
viden in moder, kot je bilo po
trebno«. Kdo bi se bil takrat mo
gel vrhovnemu komandantu 
in še posebno spričo neposredne
ga sovražnikovega napada “s a- 
meriška življenja — javno posta
viti po robu brez političnih po
sledic? In kdo bj danes, iz istih 
razlogov, smel in mogel samo po
misliti na to, da bi resolucijo od
pravil?

Ko je zapovedal obnovitev bom
bardiranja, je predsednik John
son senatorje postavil pred eno
stavno dilemo: ukrep je bil spre
jet in ameriške sile na bojišču 
je treba podpreti. Vojaški argu
ment za odpravo premirja je bil, 
da je sovražnik v teku njega ob
novil svoje sile, pa bi se zaradi 
tega, če bi se bombardiranje ne 
obnovilo, «cena v življenjih še 
neprimerno bolj povečala«. Ni pa 
predsednik, razumljivo, povedal, 
da se je v tem času tudi ameri
ška armada okrepila ter poveča
la svojo moč.

Senatorjem se zelo slikovito 
prikazuje, kako se kolone sever- 
novietnamskih komianov pomika
jo proti jugu ter sleherni dan so
vražniku pripeljejo okrog 200 ton 
vojaškega tovora, namenjenega za 
napade proti ameriškim četam. 
Kdo se je temu argumentu mo
gel upreti, čeprav se je kasneje 
izkazalo, da ni bil točen? Zakaj 
dejstvo je, da stvarni tovor za 
jug znaša dnevno samo okrog 
12 ton, ker bi 200 ton bilo potreb
nih le v spopadu z ameriškimi če
tami, kar pa se ne dogaja, v ko
likor se v gverilskem načinu bor
be to dogajati niti ne more.

Torej s takšnimi vojaškimi in 
zakonskimi argumenti se skušajo 
odpraviti razne oblike odpora 
ter ustvarjati ((soglasje v sploš
nem nacionalnem interesu«. John
son je prav v vietnamski vojni 
uspel povečati predsednikovo ob
last do takšne mere, spričo kate
re je v dokajšnjem obsegu bilo 
okrnjeno tradicionalno ravnoves
je v sistemu ameriške oblasti.

Znani komentator Reston na 
primer poudarja, da ima danes 
ameriški predsednik v zunanji po
litiki neprimerno večjo osebno 
oblast od katerega si bod> politič
nega voditelja na svetu. Precej 
pa je tudi takšnih, ki zatrjujejo, 
da ustvarja Johnson neko vrsto 
ameriške »dirigirane predsedniške 
demokracije«.

Baje stoji predsednik na stali

šču, da je v interesu obrambe a- 
meriških »globalnih pozicij«, da 
stalno obstaja in se ohranja ob
čutljivo ravnotežje med uporabo 
sile ter diplomatskimi akcijami. 
Mnenja je, kot se zdi, da je Ken- 
nedy preveliko težo polagal na 
drugo, medtem ko po drugi stra
ni Johnsonovi kritiki menijo, da 
pa se on preveč opira na prvo. 
Sam predsednik je prepričan, da 
je v tem ravnotežju odkril prav 
tisto «pravo mero«, ki je najbolj 
potrebna. Zaradi tega tudi ne 
stremi za tem, da bi se ljudje o 
njegovi politiki izražali ter opre
deljevali, temveč jo sprejemali in 
jo podpirali.

V tem je smisel njegovega po
udarjenega načela »soglasnosti«, 
ki za njim stremi naj si bo, ko 
gre za notranje politične progra
me ali pa za vodenje vietnamske 
vojne. Zaradi tega glavni tolma
či njegove vojaške politične stra
tegije tudi ne. gredo in ne morejo 
iti dalje od povsem nedoločenih 
ter.dvoumnih splošnih izrazov o 
svobodi in agresiji — ki pa v bi
stvu, kot pravi Lippmann, vodi
jo v slepo ulico.

IZ ZAKLADNICE LJUDSKIH OBIČAJEV

Cerkljanski
«laufarji»

Na Cerkljanskem je «laufarija» to, kar je v vzhodni Sloveniji «ku- 
rentovanje«. Zdelo se je že, da bo ta prastari običaj pozabljen, 
pa so ga le uspeli ohraniti. Na sliki izredno originalna maska «ta 

bršljanastega«.

Zmaga pomladi nad zimo, zma
ga življenja nad smrtjo, zmaga 
Vesne nad Morano, je med Slo
venci pustila mnogo običajev in 
tradicij iz davne preteklosti, ki 
se v splošnem izražajo v pustnih 
tradicijah, ki so se izoblikovale 
v različne prireditve m so se te
kom stoletij različno spreminjale 
in postopoma pridobivale nove, 
sodobnejše oblike. Dva naša kra
ja pa sta ohranila največjo prvo
bitnost in najstarejše oblike tega 
ljudskega praznovanja. To so ptuj
ski »kurenti« in cerkljanski »lau- 
farji«. Po originalnosti in prvot- 
nosti cerkljanska »laufarija« prav 
gotovo celo prekaša ptujsko ku- 
rentovanje. Tu so se namreč otira- 
nile skozi dolga stoletja prvotne 
lesene maske v vsej svoji origi
nalnosti celo v materialu, ko ljud
je še niso poznali papirja in so se 
morali posluževati prav tistega 
materiala, ki jim ga je nudila pri
roda, kot nepredelano snov za iz
delavo mask. Prav isto pa opazi
mo pri izdelavi oblačil in pokri
val. Vse mora biti izdelano samo 
iz materiala, ki ga je nudila člo
veku priroda: obleka iz bršljana 
za «ta bršljanastega«, kar je člo
vek natrgal v gozdu, koruzno lič
je za «ta koruznega«, kar je člo-

........................................................................mn......................................................................................................................................................................................... ................................................................................................................................. ....................................................................................

IZ ZGODOVINE SLOVENSKEGA POMORSTVA V 18. STOLETJU

Mihael Cois, pomemben tržaški 
pomorski gospodarstvenik
Okoli leta 1720 je bil Cois ugledna osebnost s svojo trgovsko 
hišo, ladjo in razpredeno trgovsko in pomorsko dejavnostjo

vek nabral na polju. Takih oseb
nosti nastopa kar 24 in vsak ima 
svoje točno predpisano oblačilo 
in svojo posebno funkcijo.

Konec preteklega stoletja je že 
kazalo, da se bo tudi ta edinstve
ni običaj izgubil v splošnih pust
nih prireditvah. Cerkno pa je 
imelo srečo, da je prav v tem 
času marljivo deloval domačin 
Peter Brelih, ki se je zelo zanimal 
za razne prirodne zanimivosti 
svojega kraja in prav tako tudi za 
njegovo preteklost. Prav njemu 
se moramo zahvaliti, da se je znal 
s tankim posluhom poglobiti v 
študij tega pustnega običaja in iz. 
takniti vse njegove prvobitnosti 
ter jih primerno obeležiti. V Cerk. 
nem se je vedno našlo tudi dovolj 
vedrih, veselih in dobronamernih 
ljudi, ki so se organizirali v za
časnem prireditvenem odboru in 
izpeljali celotno prireditev. Pred 
desetimi leti pa je zadevo vzelo 
v svoje roke domače Turistično 
društvo in doseglo, da je cerk
ljanska (daufarija« zbudila veliko 
pozornost med ljudstvom in tudi 
v znanstvenih krogih. Prireditev 
je torej postala tradicionalna tu
ristična privlačnost, ki ^sako leto 
pritegne vedno večje število go
stov tudi iz oddaljenih krajev.

Letošnja prireditev v izvedbi 
Turističnega društva Cerkno bo 
torej jubilejna, zato se prireditve
ni odbor nanjo pripravlja poseb 
no temeljito. Priprave so se prav 
zaprav začele že jeseni, ker zahte 
va šivanje oblek ogromnega časa

Prireditev bo v torek, 22. fe 
bruarja, v popoldanskih urah. Pu
stu bodo prebrali levite in mu 
našteli vse grehe, ki so jih sicer 
zagrešili drugi občani, vendar jih 
bodo naprtili prav njemu. Obso
dili ga bodo in ubili, s čimer bo 
konec vseh težav ubogega in greš
nega človeškega bitja.

Seveda bodo v tem času tudi 
pripravljena razna pustna jedila, 
kot preste, flancati, ocvirkovka 
itd., da bo pustno razpoloženje res 
v okviru pravih tradicionalnih 
običajev.

S. L.

DUBROVNIK, februarja. — Ka
kor drugi predeli vzhodnojadran- 
ske obale, tako je tudi primorski 
pas od Pirana, preko Izole, Ko
pra, Milj in Tržaškega zaliva bil 
izhodišče na morje za vse bližnje 
in daljno zaledje. Vloga tega raz
členjenega slovenskega primorske
ga pasu je bila zelo pomembna 
ne le z ekonomskega gledišča, 
pač pa tudi z družbenega in 
kulturnega stališča. V gospodar- 
sko-družbenem razvoju Slovenske
ga Primorja ter vpliv tega raz
voja na zaledje postaja vedno 
bolj viden in pomemben v začet
ku 17. stoletja, posebno pa se to 
kaže v 18. stoletju, ko začenja be
neška republika svojo pomorsko 
moč na Jadranskem morju izgub
ljati, Avstrija pa preko naše oba
le in z našimi sposobnimi po
morščaki postane pomorska sila. 
Tedaj se je pomorsko gospodar
stvo na naši obali močno okre
pilo.

V teh novih družbeno-pomor- 
skih odnosih na naši vzhodni 
jadranski obali so imeli posebno 
vlogo slovenski pomorščaki in 
slovenski pomorski trgovci. Med 
temi slovenskimi pomorskimi tr
govci nam pritegne posebno po
zornost Mihael Cois, ki je bil kot 
brodarski podjetnik in pomorski 
gospodarstvenik prav gotovo med 
prvimi slovenskimi pomorščaki v 
18. stoletju.

Tu je treba poudariti, da mi Je 
zaradi dobrih in prijateljskih zvez 
med slovenskimi in dubrovniški
mi pomorščaki in pomorskimi 
podjetniki omogočeno, da danes 
pišem o Mihaelu Coisu. živahna 
trgovina z lesom, lesnimi izdelki, 
s soljo, z železom in železnimi

izdelki, kot tudi z drugimi obrt
niškimi izdelki, ki so jih dubrov
niške ladje izvažale iz luk in pri
stanišč Slovenskega Primorja in 
tja dovažale drugo blago, se je 
v 18. stoletju tako razvila, da je 
morala, vlada dubrovniške repu
blike odpreti v Trstu svoj gene
ralni konzulat, ki je skrbel, da 
so se pomorske zveze s Sloven
skim Primorjem čimbolj razvile. 
Med Slovenci, ki so najbolj so
delovali z dubrovniškimi pomor
ščaki in pomorskimi podjetniki, 
pa je bil na prvem mestu naš 
Mihael Cois.

Kolikor mi je znano, izhaja 
Mihael Cois iz zelo znane ljub
ljanske družine. Ni mi pa še 
uspelo dognati, kdaj se je naš 
Mihael Cois naselil v Trstu. Se 
je že njegov oče tu udomačil? 
Kje se je Mihael rodil? To in 
še marsikaj s tem v zvezi so še 
odprta vprašanja. Nekaj pa je 
gotovo: že okoli 1720. leta je bil 
Mihael Cois zelo ugleden tržaški 
meščan. Imel je v Trstu svoj dom, 
svoje trgovsko podjetje, svoja 
skladišča in je bil svoje trgov
sko pomorsko delovanje tako raz
širil, da je to segalo do Dubrov
nika, južne Italije, severne Afri
ke, preko nekaterih jadranskih 
pristanišč pa je šlo z Reke in iz 
Trsta v notranjost Slovenskega 
Primorja in dalje v avstrijske de
žele ter gornjo Hrvatsko.

Mihael Cois si je pridobil šte
vilna prijateljstva in poslovne 
zveze z dubrovniškimi in s števil
nimi drugimi pomorščaki in po
morskimi podjetniki. Sodeloval je 
pri gradnji ladij, najrazličnejših 
vrst jadrnic v tržaških ladjedelni
cah. Kupoval in trgoval je s ka-

Radio Trst A
7,00 Koledar: 7.30 Jutranja glas

ba; 11.30 Variacije na slov. moti
ve; 11.35 Radio za šole; 11.55 Trža
ški motivi; 12.15 Pomenek s poslu
šalkami; 12.25 Za vsakogar nekaj; 
13.30 Glasba iz filmov in revij;
17.00 Tržaški mandolinski ansam
bel; 17.25 Radio za šole; 17.45 Pe
sem in ples; 18.00 Ne vse, toda o 
vsem; 18.15 Umetnost in priredit
ve; 18.30 Klavirska glasba; 18.50 
Motivi, ki so mladim všeč; 19.15 
Higiena in zdravje; 19.30 Zbor 
«Lojze Bratuž«; 20.00 Šport; 20.35 
Aleksij Pregare: ((Zmagoslavje go
spe Marije«; 21.00 Simfonični kon
cert; v odmoru: Socialne vede;
23.00 Jazz — Al Hirt.

12.05 Plošče; 12.25 Tretja stran; 
13.35 Tretje in četrto dejanje ope
re »Boris Godunov«; 14.35 Slata- 
per in Timeus.

Koper
7.15 Jutranja glasba; 8.00 Pre

nos RL; 11.00 Popevke; 11.30 Plo
šče; 12.00 in 12.55 Glasba po že
ljah; 13.40 Operna panorama; 15.00 
Glasbeni vrtiljak; 15.45 Jug. pesmi 
in plesi; 16.20 Pevci lahke glasbe; 
17.00 Tretja stran; 17.15 Pianist 
G. Devetak; 17.45 Planinske pes
mi; 18.00 Prenos RL; 19.00 Šport; 
19.30 Prenos RL; 22.15 Orkester 
Goodman '»m b. Bjellnski: Sin- 
fonletta.

Nacionalni program
8.30 Jutranji pozdrav; 945 Po-
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pevke; 10.05 Verdi in Gounod; 
10.30 Sola; 11.30 Brittenove sklad
be; 11.45 Godala; 13.40 Lahka glas
ba; 15.15 Filmske in gledališke 
novosti; 15.45 Gospodarska rubri
ka; 16.00 Spored za najmlajše; 
17.25 Klavičembalo in klavir; 18.00 
Knjižne novosti; 19.15 O morju in 
pomorščakih; 20.25 Opera «La 
Boheme«.

II. program
7.30 Jutranja glasba; 9.35 Opre

ma stanovanja; 10.35 Nove pesmi; 
11.40 Orkestri; 14.00 Pevci; 15.00 
Ital. zbori; 15.15 Izbrani motivi;
15.35 Album za mladino; 17.00 
Plošče; 17.35 Poljudna enciklope
dija; 17.45 Pisan glasbeni spored;
18.35 Enotni razred; 18.50 Zimske 
univerziade; 19.00 Vaši izbranci;
20.35 Godala; 22.00 Nepozabne 
pesmi.

III. program
18.30 Severnoameriška kultura; 

19.30 Koncert; 20.40 Busonijeve 
skladbe; 21.30 Z glasbenih festi
valov; 22.15 Sodobno pripovedni
štvo.

Slovenija
8.05 Glasbena matineja; 8.55 

Zgodba o živalih; 9.10 Mladinski 
zbori; 9.30 V svetu lahke glasbe; 
10.15 Pianist Leon Engelman; 10.45 
Človek in zdravje; 11.00 Turistič
ni napotki; 11.15 Nimaš predno
sti!; 12.05 Iz ruskih oper; 12.30 
Kmetijski nasveti; 12.40 Ljubljan
ski komorni zbor; 13.30 Priporo
čajo vam...; 14.05 Radijska šola:

Moj ljubi sin Cabi; 14.35 Naši po
slušalci čestitajo; 15.20 Zabavni 
intermezzo; 15.30 Pihalna godba;
16.00 Vsak dan za vas; 17.05 Hin- 
dernith — ob 70-letnici rojstva;
18.00 Aktualnosti; 18.15 Iz fono
teke radia Koper; 18.40 Naš raz
govor; 19.05 Glasbene razgledni
ce; 20.00 Verdi: «Aida»; 22.50 Li
terarni nokturno; 23.05 Plesni or
kester RTV.

Ital. televizija
8.30 šola; 16.45 Nova srednja 

šola; 17.30 Spored za najmlajše; 
18.30 Nikoli ni prepozno; 19.00 
Dnevnik; 19.15 TV razprave; 19.55 
šport in ital. kronike; 20.30 Dnev
nik; 21.00 Odkritje Afrike; 22.00 
športne vesti in zimske univer
ziade; 23.00 Dnevpik.

II. kanal
21.00 Dnevnik; 21.15 A. Procle- 

mer v aCarta bianca«; 22.05 TV 
priredba: «Tujec»; 22.30 Križarka 
Doria.

Jug. televizija
17.05 Poročila; 17.10 «6 dni« — 

zadnji del kol. tekmovanj v Mi
lanu; 17.40 Tiktak: PP s trobento; 
17.55 Pionirski TV studio; 18.25 
Obzornik; 18.45 Glasbeniki o sebi 
in glasbi; 19.15 Filmski pregled; 
19.40 TV prospekt; 19.54 Intermez
zo; 20.00 Dnevnik; 20.30 M. Mi
helič: Ura naših dni — SNG Dra
ma iz Ljubljane; 21.45 Kulturna 
panorama; 2225 Pogovori o slo
venščini; 22.55 Zadnja poročila.

rati —• deleži jadrnic, Mihael 
Cois pa je tudi plul. Kot lastnik 
ladij je Cois znal zelo učinkovito 
izkoriščati svojo tovorno jadrni
co na rentabilnih pomorsko-trgov- 
skih potovanjih, ki so mu prina
šala zelo velike idc/biCke'.^ Ukvar
jal se je tudi s"kupovarijem in 
preprodajanjem jadrnic. Leta 1745 
je prodal svojo jadrnico dubrov
niškemu mornariškemu kapitanu 
B. Tomaševiču.

Cois je svoje trgovsko pomor
sko prevozniško poslovanje tako 
razširil, da je moral najemati tu
di dubrovniške ladje za prevoz v 
okviru svoje posredniške trgovi
ne. Tako je februarja 1752.'leta 
najel in zavaroval ves ladijski 
skladiščni prostor dubrovniške ja
drnice, ki je plula pod povelj
stvom dubrovniškega kapitana 
Franja Glavoviča. Tedaj je kapi
tan F. Glavovič s to svojo ladjo 
prevažal najrazličnejši tovor iz 
Trsta v Neapelj. Takšnih in po
dobnih pomorsko-trgovskih podvi
gov, ki jih je opravljal M. Cois, 
je bilo še nekaj, kolikor smo mo
gli ugotoviti v dubrovniškem dr 
žavnem arhivu.

Mihael Cois je deloval v pomor- 
sko-posredniški trgovini v dobi, 
ko so bile razmere v jadranskem 
bazenu povoljne za razvoj tako 
pomorstva kot trgovine na sploš
no. To je doba, ko so v avstrij- 
sko-beneški borbi za nadoblast 
na Jadranu Benetke izgubile svo
jo nekdanjo moč in oblast na 
morju, Avstrija pa se je tako 
ekonomsko kot politično močno 
okrepila. In prav tedaj je oživela 
pomorsko-trgovska dejavnost na 
ših primorskih področij, še po
sebno Slovenskega Primorja.

Mihael Cois se je ukvarjal tu
di z denarnimi transakcijami. So
deloval je pri mnogih denarnih 
poslih, izdajal pomorska kredit
na pisma itd. Razen v trgovino, 
še posebej v pomorstvo, je Cois 
vlagal svoj denar tudi v ladjedel- 
stvo in brodarstvo. Posebno je 
razvil posredniško trgovino z le
som, gradbenim lesom, s končni
mi izdelki, posebno še z želez
nimi izdelki in tudi z usnjem, s 
tobakom m z drugim blagom.

Ni dvoma, da je bil Mihael Cois 
najbolj vidna pomorsko-trgovska 
slovenska osebnost sredi 18. sto
letja, prav gotovo najpomembnej
ša osebnost v slovensko-dubrovni- 
ških pomorsko-trgovskih odnosih 
te burne dobe na Jadranu.

Kot zelo aktivna osebnost in 
zelo talentiran pomorski podjet
nik si je M. Cois pridobil velik 
ugled tudi med tržaškimi, slo
venskimi in dubrovniškimi pomor
skimi krogi in zato zasluži, da se 
o njem vsaj to zabeleži.

JOSIP LUETIC
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NAGRADNO TEKMOVANJE POVEZANO Z ODDAJO 
»STUDIO UNO« OD 12. FEBRUARJA 1966

Ime in priimek ..........................................................................

Naslov.

I. II. III. IV. v. VI. VII.

i

Odreži in nalepi na poštno dopisnico ter naslovi na RAI, casella 
postale 400, Torino.

KONTROLNI LISTEK

Med vsako oddajo «STUDlO UNO« bo nagradna igra, ki bo 
obstajala iz 6 ugank in enega izžrebanja, na koncu katerega bo 
izpolnjen tekmovalni listek, sestavljen iz sedmih predalčkov, v 
katerih bo zabeležen po en znak, in sicer ali 1 ali 2 ali X. S 
to igro je povezano tekmovanje med televizijskimi gledalci, ki 
bodo morali, če bodo hoteli uri igri sodelovati, odposlati pred 
oddajo ta ali enak stavni listek, izrezan iz kakega dnevnika, in 
ga izpolniti z znaki 1, 2 ali X. Vsak televizijski gledalec sme 
odposlati neomejeno število listkov. Udeleženci tekmovanja bodo 
prejeli po eno točko za vsak znak, ki ga bodo zadeli in pra
vilno zabeležili v ustrezni predalček tekmovalnega listka po 
vrstnem redu, določenem med igro
Med vsemi tekmovalnimi listki, ki bodo zbrali sedem točk, bo 
vsak teden izžreban avtomobil (alfa romeo giulia TI, ali fiat 
1500 berlina, ali lancia fulvia 2 C) in 10 nagrad, ki bodo ob
stajale vsaka v bonih po 150.000 lir za nakup knjig ter v moto- 
skuterju (lambreta J 50 ali vespa 50).
Med vsemi tekmovalnimi listki, ki bodo zbrali šest točk, bo 
izžrebana zaloga prehrambnega blaga v trgovski vrednosti 700.000 
lir (piščanci, nemastno svinjsko meso, jajca, oljčno olje nacio
nalne proizvodnje). Ta zaloga bo tolikšna, da bo zmagovalcu 
zadoščala za leto dni.
Izrezani in na državno poštno dopisnico prilepljeni tekmovalni 
listki morajo dospeti na naslov RAI — Casella Postale 400 — 
Torino, najkasneje do 12. ure dneva oddaje, na katero se 
nsn&š&jo
Odpošiljatev dopisnice že hkrati tudi pomeni popolno pozna
vanje in brezpogojni sprejem pravilnika igre, objavljenega v 
7. številki Radiocorriere.
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OVEN (od 21.3. do 20.4.) Danes 
ne bo najprimernejši dan za trgo
vinske posle. Bodite bolj kritični v 
zvezi s svojim čustvenim progra
mom.

BIK (od 21.4. do 20.5.) Ne pozi
vajte na boj, če nanj niste dobro 
pripravljeni. Po treznem premisleku, 
boste odločno posegli v neki dru
žinski spor.

DVOJČKA (od 21.5. do 21.6.) U- 
spelo vam bo rešiti neko nalogo, 
ki se je že zdelo, da se je dokončno 
zataknila. Uredite čimprej svoje ču
stveno razmerje,-

RAK (od 22.6. do 22.7.) V poslov
nem pogledu bo dan zares odličen. 
Otresite se svoje melanholije in sku
šajte biti bolj vedri.

LEV (od 23 7, do 22.8.) Nekoliko

boste nagnjeni k temu, da bi resna 
vprašanja le nekoliko preveč po
enostavljali. Neko čustveno nasprot
je bo danes odpravljeno.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) Ne
mudoma izkoristite nekatere nena
vadno ugodne finančne možnosti. 
Skušajte ostati zvesti svojim idea
lom.

TEHTNICA (od 23.9. do 22.10.) 
Danes se za vsako ceno morate ogni
ti vsem obljubam ter obveznostim. 
Zvečer boste deležni redke sreče.

ŠKORPIJON (od 23.10. do 21.11.)

Neko resno odgovornost sprejmite 
šele potem, ko ste jo dobro pro
učili. Družinsko vzdušje brez mo
tenj.

STRELEC (od 22.11. do 20.12.) 
Dan bo za vaše interese pozitiven. 
Spremenljivo razpoloženje v dru
žini.

KOZOROG (od 21.12. do 20.1.) Ne 
ostanite gluhi spričo neke povsem 
upravičene zahteve. Varujte bolje 
svoje skrivnosti.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Vi
haren spopad med vami in nekate
rimi poslovnimi tekmeci. Pazite se 
pred nekim neiskrenim sorodnikom.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) V svo
jem delu nikakor ne hitite, bodita 
raje počasni, toda natančni. Odli6- 
no boste rešili neko staro vpnt- 
šanje.
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Goriško-beneški dnevnik
r

V težavi deželnih pogajanjih 
ni mesta za goriške koristi

V SKLADU S ČLENOM 47 STATUTA

Deželni odbor naj prepreči 
omejitve v obmejnem prometu

Interpelacija deželnih svetovalcev KPI v tem 
smislu ter za podaljšanje goriške proste cone

V goriških političnih krrogih vla
da hudo nezadovoljstvo zaradi do
sedanjega poteka pogajanj za se
stavo odbora levega centra v de
želni vladi. Pogajanja sicer poča
si napredujejo, ker meče nanje 
svojo senco politična kriza v Ri
mu, vendar so se navzlic vsemu 
temu pojavila v posameznih vod
stvih strank kakor tudi v pokra
jinskih grupacijah stališča, ki so 
Za Goriško vse prej kot razvese
ljiva. V diskusiji ni toliko vpra
šanje ohranitve dveh deželnih od- 
borništev, ki jih imajo goriški 
predstavniki (težavo v tem smislu 
bi bilo mogoče odstraniti z usta
novitvijo dveh novih), kolikor je 
v diskusiji delež, ki ga bo Gori
ca prejela v ustanavljanju novih 
organov ter njihovi razmestitvi.

Na pogajanjih med predstavni
ki koalicijskih strank in pokrajin
skih predstavništev naj bi Gorica 
postavila kandidaturo za sedež fi
nančne družbe ali Ustanove za 
razvoj kmetijstva. Socialdemokra
ti predlagajo, naj bi imela druž
ba za finansiranje sedež v Gorici, 
ustanova za razvoj kmetijstva pa 
v Vidmu, medtem ko je KD iz
brala za sedež finančne družbe 
Trst, kmetijskega zavoda pa Go
rico Socialisti so za namestitev 
enega ali drugega sedeža v Gori
ci, predvsem pa so za takšne go
spodarske ukrepe, ki bi usposobili 
Za dejavnost razne že obstoječe 
goriške ustanove in ki bi zagoto
vili izgradnjo avtomobilske ceste

V okviru delovanja kluba 
«S. Gregorčič« bo v sredo, 9. 
februarja ob 20.30 
gostovalo v prosvetni dvorani 
v Gorici Verdijev korzo 13 

SLOVENSKO GLEDALIŠČE 
IZ TRSTA 

z recitalom iz del
VVilliama Shakespeara

«SK0ZI ŽIVLJENJE*
Izvaja JOŽKO LUKEŠ 

Vstopnina: odrasli 250 lir
dijaki 100 Ur

Slovensko gledališče v Trstu
V četrtek, 10. t. m. ob 20.30 
v Katoliškem domu v Gorici

Carlo Goldoni

GROBIJANI
(Grubjane)

Kino
Gorica

VERDI. 17.00: «11 fantasma do So
ho«, D. Borsche in H. Soehner. 
Cmobeli ameriški film.

CORSO. 17.00: «Qualcuno verrk«,
Frank Sinatra, Shirley Mac Lai- 
ne Dean Martin; ameriški cine- 
maskopski film v barvah; zadnja 
predstava ob 22. uri.

MODERNISSIMO. 16.00: «Opera-
zione terzo uomov>, P. Brice, H. 
Drache in D. Lavi. Nemški film 
v barvah. Zadnja predstava ob 
22.30.

VITTORIA. 17.00: «Le mille ed una 
donna«, dokumentar: variete,
striptease, privlačnosti, italijan
ski kinemaskopski film v barvah; 
mladini pod 18. letom vstop ni 
dovoljen.

CENTRALE. 17.00: «Desperados»,
Glenn Ford in Randolph Scott, 
ameriški barvni film v cinema- 
scopu.

DEŽURNA LEKARNA
Danes ves dan in ponoči je od- 

prta v Gorici lekarna «AL CORSO« 
na Korzu ItaUja 89, tel. 24-43.

ter skladišč.
Sinoči so se sestala nekatera de

želna vodstva; demokristjansko v 
Trstu, socialistično v Vidmu, so
cialdemokratsko pa v Gorici. 
Predmet pogovorov je bila ravno 
sestava deželnega odbora in nje
govega delovnega programa.

Delež Gorice v. novi deželni po
litiki je bil predmet dveh sestan
kov, ki sta bila te dni v našem 
mestu. Na pokrajini so se v pone
deljek sestali predsednik Berzan- 
ti, pokrajinski predsednik Chien- 
taroli, župan Martina, deželni taj
niki Tonutti (KD), Fortuna (PSI), 
Zucalli (PSDl), Di Re (PRI), so
cialist i Cellie, Waltritsch in To- 
massich, socialdemokrat Candussi 
in Agati (KD). Včeraj popoldne 
pa so se na sedežu PSDI sestali 
predstavniki treh koalicijskih 
strank

Prej ko slej je bila na dnevnem 
redu zaskrbljenost, da se ne bi 
pozabile koristi Gorice; Zgodba 
o zemljenem loncu med dvema 
železnima se znova ponavlja.

Na svoji seji dne 4. decembra la
ni je pokrajinski svet, na predlog 
štirih svetovalcev-odvetnikov, izgla
soval resolucijo, naslovljeno na sod
no ministrstvo v Rimu, v kateri 
zahteva takojšnje posredovanje te
ga ministrstva, ki naj dodeli okrož
nemu in okrajnemu sodišču v Go
rici tisto število sodnikov, ki jih 
za ta sodni okoUš predvideva za
devni organik. V resoluciji je bilo 
poudarjeno, da je sedanji stalež 
sodnikov komaj polovičen od tega, 
kar je po zakonu določeno in da 
je prišlo zaradi tega do zastoja v 
sodstvu.

V pismu, ki nosi datum od 2. t. 
m., je sodno ministrstvo odgovori
lo predsedniku pokrajinske uprave 
ter navedlo v glavnem naslednje:

«Goriškemu okrožnemu sodišču 
(Tribunalu) pritiče po predpisih or- 
ganika poleg predsednika še šest 
sodnikov, od katerih je eden dodan 
po zadnjih določbah. Sedaj so po
leg predsednika v Gorici še trije 
sodniki in torej manjkajo še trije. 
Za dve mesti so razpisaU natečaj že 
v Uradnem vestniku št. 21 od 
15.11.1963 in št. 18 od 30.9.1964, ne 
da bi se kdo odzval. Zato je višji 
sodni svet vključil omenjeni dve 
mesti v seznam sodnih okolišev, 
na katere bodo poslali sodnike prve
ga imenovanja, ki so dokončaU pre
izkusno dobo. Smatramo, da bo 
višji sodni svet preskrbel nastavi
tev dveh takih okrožnih sodnikov 
za Gorico še v teku tega meseca. 
Kar se tiče sodnega mesta, ki so 
ga na novo določili, za sedaj ne bo 
mogoče preskrbeti zanj sodnika, za
radi premajhnega števila sodnikov.

Pri goriškem okrajnem sodišču 
(Pretura) predvideva organski pra: 
vilnik enega sodnega svetnika, dva 
okrajna sodnika in enega namest
nika. Trenutno sta v Gorici nastavi 
Ijena dva okrajna sodnika, manjka
ta pa sodni svetnik in sodni na
mestnik. Kar se sodnega namestni
ka tiče, bo lahko višji sodni svet 
poskrbel za njegovo nastavitev še 
v teku tega meseca, po istem po
stopku kot velja za okrožne sod
nike. Za mesto sodnega svetnika pa 
bodo lahko poskrbeli ob prihod
njem povišanju sodnih uradnikov

21 ljudskih stanovanj 
bodo zgradili v Tržiču

Občinski tehnični urad v Tržiču 
pripravlja načrt za gradnjo 21 ljud
skih stanovanj, ki jih bo občina 
zgradila z deželnim prispevkom. 
Kot znano je dala dežela v ta na
men 33 milijonov, ostalih 23 mili
jonov pa bo prispevala občina, ki 
bo v ta namen najela posojilo. S 
tem denarjem bodo zgradili na po
bočju nad Tržičem 21 stanovanj, 
ki so namenjena stanovalcem «Laz- 
zaretta« in barak nad železnico. Na 
ta način bodo asanirali ta dva 
mestna predela in dali družinam 
spodobna in zdrava stanovanja.

Proti omejitvam 
v malem prometu

V zvezi z namero finančnih in -ca
rinskih organov, da bodo predložili 
nekatere omejitve glede blagovne
ga prometa v malem obmejnem 
prometu, sta poslala občinska sve
tovalca Battello in Bonnes goriške- 
mu županu pismo, v katerem ugo
tavljata veliko škodo, ki bi jo take 
omejitve povzročile goriškemu go
spodarstvu ter mu priporočata, naj 
se na pristojnem mestu zavzame, 
da bi se kaj takega ne zgodilo.

pri prizivnem sodišču, ker se pri 
dveh natečajih za to mesto ni nihče 
prijavil za Gorico.« »

Po zagotovilu sodnega ministrstva 
v zgoraj omenjenem pismu, bi mo
rali še v teku tega meseca zagoto
viti goriškemu sodstvu dva okrožna 
in enega okrajnega sodnika. Čeprav 
je to manj, kot predvideva organik 
za naš sodni okoliš, pa bo tudi ta 
ukrep, kadar bo izveden, pomenil 
znaten korak naprej in odločilno 
prispeval k pospeševanju sodne pro
cedure, ki je sedaj zaradi pomanj
kanja sodnikov zelo počasna, kar 
prav gotovo ne pospešuje sodnega 
postopka, ampak ga precej zavla
čuje.

Otroški vrtci naj se 
čimprej podržavijo

Komunistični svetovalci Seličeva, 
Tomadinova in Menecchino so po
slali predsedniku pokrajine predlog 
za resolucijo, v kateri ugotavljajo, 
da predstavlja povišanje mesečne
ga prispevka, ki ga morajo starši 
plačevati v vrtcih ONAIRC, preveli
ko breme za delavske družine in 
naj bi priporočili poslanski zborni
ci in senatu, da čimprej odobrita 
zakonski osnutek o podržavljenju o- 
troških vrtcev. Ta zakon čaka nam
reč že dva meseca na sprejem.

Dan vajencev v Gorici
Pri centru za strokovno izvežba- 

nje vajencev Iniasa v Gorici so pre
teklo soboto proslavili dva vajen
ca. Proslava je bila namenjena o- 
biskovalcem tečajev za avtomobil
ske električarje in karoseriste.

Vajencem sta govorila deželni nad
zornik Iniasa in ravnatelj tega za
voda. Poudarila sta predvsem na
men te ustanove, ki obstoji v tem, 
da strokovno usposobi delavce ter 
da jih potem vključi v proizvodni 
sistem. Pri tem računa tudi na po
moč družine, ki ima pri vzgoji glav
no vlogo.

Izvedelo se je, da proučujejo 
pristojna ministrstva celo vrsto o- 
mejitev na škodo potnih listov in 
propustnic na obmejnem področ
ju dežele Furla-nija-Julijska kraji
na. S tem v zvezi je bila navede
na večja omejitev v malem ob
mejnem prometu, ki ga ureja vi
demski sporazum ter odlok pred
sednika republike št. 723 od 26. 
junija 1965 kakor tudi odpravo 
kontingenta bencina za goriško 
prosto cono.

Znano je, da ima namen spora
zum za mali obmejni promet po
speševati turizem in blagovne iz
menjave med prebivalstvom ob
mejnega pasu na obeh straneh me
je Prav tako predstavlja prosta 
cona za Gorico nekakšno odškod
nino za veliko škodo, ki jo je u-

V Ronkah so pokopali 
malo Graziello Lavrenčič

Včeraj popoldne so v Ronkah po
kopali 9-letno Graziello Lavrenčič, 
ki je v ponedeljek dopoldne po 
kratki in hudi bolezni umrla v vi
demski bolnišnici, kjer je bila ope
rirana na glavi. Pogreba so se 
udeležili poleg Rončanov tudi števil
ni Slovenci, ki živijo v Laškem, 
Graziellini sošolci in pa sorodniki

ter znanci s Krasa. Graziella, ki je 
hodila v četrti razred osnovne šo
le, je zapustila 14-letno sestrico, 
mamo Danico Devetak iz Gabrij ter 
očeta Bruna Lavrenčiča. Kmalu po 
poroki je družina živela v Gabrjah, 
pozneje pa se je preselila v Ul. Ca- 
pitello 1 blizu Selc, ker se je oče 
zaposlil v CRDA v Tržiču.

Vest o prezgodnji smrti male 
Grazielle je hudo odjeknila po vsem 
Krasu ter Ronkah. Hudo prizadeti 
družini izrekamo najiskrenejše so
žalje.

trpelo njeno gospodarstvo z mi
rovno pogodbo.

Razumljivo, da je vest o pripra
vi takih omejitvenih ukrepov po
vzročila med prizadetim prebival
stvom goriške, tržaške in videm
ske pokrajine upravičeno nezado
voljstvo in zaskrbljenost.

Komunistični deželni svetovalci 
Bergomas, Bacicchi in Monchioni 
so zaradi kvarnih posledic, ki bi 
jih imeli taki omejitveni ukrepi 
na gospodarstvo, turizem in pro
met na obmejnem področju, kjer 
je prebivalstvo že itak zelo pri
zadeto zaradi vojaških služnosti, 
poslali predsedniku deželnega od
bora interpelacijo, v kateri se 
sklicujejo na člen 47 statuta, ki 
mu daje pravico, da se zavzame 
za to, da se videmski sporazum 
spoštuje in obdrži v njegovi ce
loti in da se tudi v Gorici obnovi 
zakon o prosti coni z vsemi olaj
šavami, vključno bencin in nafto.

V drugem odstavku člena 47 de
želnega statuta, ki ga interpelaci
ja omenja, je izrecno rečeno: »De
želni odbor mora biti vprašan za 
svet v zvezi s trgovinskimi pogod
bami z drugimi državami, ki se 
tičejo obmejnega prometa dežele 
ali pristaniščnega prometa v Tr
stu.«

TEMPERATURA VČERAJ
Včeraj smo imeli v Gorici naj- 

všjo temperaturo 8,6 stopinje ob 
12.20, najnižjo 6,8 stopinje ob 4.20; 
povprečne dnevne vlage je bilo 95 
odstotkov.
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ŽENSKA A UGA
Standa — »Bristot 59-29
Lanco — Mivar 50-48
Portorico — FIAT 66-60
Zaiss Milano — Omsa 51-41
M. Mobil! — Pejo 49-40

MOŠKA A LIGA
♦Stella Azzurra — AlTOnestš 67-57
Reyer Ven. — *Alcisa Bol. 79-62
Ignis — »Libertas Biella 77-58
»Petrarca — Candy 56-54
»Oransoda — Partenope 80-49
*Simmenthal — Vuelle Pes. 118-79

MOŠKA B UGA
Gorizlana — »S.G. Triestina 69-53
*N. Becchi — Brindisi 81-59
Stamura — *Safog 51-49
Snaidero — »Recoaro 68-66

MOŠKA C UGA
♦Italsider — V. Moretti 62-56
»Castelfranco — Bassano 75-64
Leacril — *V. Murano 49-44
Don Bosco — *CRDA 73-55
»Treviso — Hausbrandt 63-35

BANGKOK, 8. — Tajlandski bo
ksar mušje kategorije Chartchai 
Chionoi Je danes premagal po toč
kah v 10 rundah Italijana Salvato- 
reja Burrunija.

V četrtek bo ob 17. uri na 
stadionu »Prvi maj« košarkar
sko srečanje ekipe V. razreda 
slovenske trgovske akademije 
z izbrano ekipo realne gimna
zije in trgovske akademije.
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SPOROČILO PREDSEDNIKU POKRAJINSKE UPRAVE

Sodno ministrstvo je obljubilo 
nastavitev treh sodnikov v Gorici
Še v tem mesecu naj bi določili dva sodnika za okrožno in enega za okrajno sodišče

ODBOJKA SREDNJEŠOLSKI TURNIR

V finalu tudi slovenska 
trgovska akademija

Slabi nastopi ekipe višje slovenske realne gimnazije
Na letošnjem odbojkarskem turnirju, ki se odvija med raznimi 

tržaškimi šolskimi reprezentancami, sodelujeta tudi slovenski šoli tr
govskega tehničnega zavoda in višje realne gimnazije. Namen tur
nirja je, da bi popularizirali med mladino to prekrasno športno pa- 

Italiji še ni doseglanogo, ki v 
prave uveljavitve. Istega ne more
mo trditi za našo slovensko manj
šino, pri kateri je odbojka najpri
ljubljenejša športna panoga. Naj 
omenimo le odlične uspehe, ki jih 
je dosegla šesterica Bora in usta
novitev ekip Krasa in Brega. Slo
venski šolski predstavniki so se to
rej lotili tega turnirja kot »pozna
valci« odbojke.

Organizatorji so razdelili turnir 
na dve skupini. Vsako skupino se
stavlja 6 ekip, ki se med seboj en
krat srečajo. Prvi dve kvalificirani 
reprezentanci iz vsake skupine si 
zaslužita vstop v finale, ki bo do
ločila končnega zmagovalca.

Veliko važnost, ki jo pripisujejo 
organizatorji temu turnirju, nam 
dokazuje dejstvo, da sodijo tekme 
sodniki, ki so člani FIPAV. Tekme 
se odvijajo v dveh setih, in ne v 
treh, ker tekmovalci ne smejo pre
segati starosti 18 let in so zato še 
juniorji.

Kako sta se do sedaj obnesli slo
venski šolski reprezentanci? Trgov
ska se je dobro izkazala, slabše je 
igrala Realna.

Trgovski zavod nastopa v prvi 
skupini. Tekme se odigravajo v 
šolski telovadnici «Petrarca». Pri
prava «trgovcev» na ta turnir ni 
bila najsijajnejša, kajti dijaki so 
zaposleni z učenjem in so zato le 
malo trenirali. Kljub temu pa so 
se slovenski predstavniki kaj kma
lu znašli in so že v prvi tekmi so
razmerno z lahkoto odpravili vi- 
grano šesterko Petrarce. Slednja se 
je upirala le v drugem setu. Ta 
se je namreč končal s tesnim izi
dom 16:14 v korist STA. V tej tek
mi je prišla na dan nasprotniko
va neizkušenost. Petrarca ima si
cer nekatere dobre elemente, a je 
prvič nastopila na odbojkarskih 
igriščih in je zato podlegla zaradi 
banalnih napak, ki jih navadno za- 
grešajo začetniki. V tej tekmi se 
je zlasti izkazal kapetan Orel. 
Končni rezultat: STA - Petrarca 2:0 

i (15:7; 16:14).
Druga tekma je bila vsaj na pa

pirju težavnejša, kajti Trgovska je 
nastopila brez obeh najboljših i- 
gralcev: Orla in Vodopivca, ki sta 
istega dne nastopala z Borovo eki
po v Modeni. Kljub odsotnosti od
ličnih borovcev so «trgovci» želi 
ponovne zmago. Tokrat je bil na
sprotnik Istituto Professionale. 
Tekma se je končala z rezultatom 
2:0 (15:12; 15:8). Igra ni bila lepa, 
kajti obe moštvi sta težili le za 
tem, da bi čimprej poslali žogo 
onstran mreže. Tolčenih žog ni bi
lo in igra je bila večkrat dolgo
časna. Slovenski predstavniki to
rej niso imeli težke naloge za osvo. 
jitev zmage, kar nam priča tudi 
razlika točk v setih.

Istega dne bi se morali naši di
jaki pomeriti z odlično šesterko 
Volte, v kateri nastopajo nekateri 
izkušeni igralci, ki so člani tržaških 
gasilcev, CRDA itd. Odsotnost ene
ga izmed sodnikov pa je prisilila 
organizatorje, da so tekmo odlo
žili.

V sredo, 2. februarja, pa je tr
govski zavod zopet osvojil dve no
vi zmagi na račun šolskih repre
zentanc Carlija in Enaoli «B» S 
popolno postavo slovenski dijaki 
niso imeli posebnih težav za osvo
jitev novih zmag. Se enkrat je pri
šla na dan izku-enost Borovih pred
stavnikov Orla in Vodopivca, ki sta 
vodila celotno ekipo do zasluženih 
zmag.

Končna rezultata:
STA - Carli 2:0 (15:2; 15:9)
STA - ENAOLI «B» 2:0 (15:3; 15:5)
Ali je turnir do sedaj nudil za

želene uspehe? Mislimo, da je. Če
prav nismo prisostvovali odlično 
tehničnim igram, kljub temu pa 
smo lahko opazili izreden agoni- 
zem, ki so ga pokazale vse prisot
ne ekipe. In to je gotovo hvale 
vredno. S požrtvovalnostjo bodo 
igralci osvojili tudi tehniko odboj 
ke. Organizatorji so tako dosegli 
glavni cilj: navdušili so velik del

to res ni malo.
V prvi skupini pa sta nedvomno 

najbolj zadovoljili s posamezniki in 
po homogeni igri šolski reprezen
tanci Volte in slovenskega trgov
skega zavoda, ki trenutno vodita 
začasno lestvico z osmimi točkami. 
Obe šesterici se nista še med se
boj direktno srečali, ker je tekma 
med njima odpadla. Slovenski igral
ci so, ker niso hoteli zavlačevati 
turnirja, predali tekmo tekme
cem, ker so vseeno prišli v finale. 
Igralci, ki zastopajo slovenski tr
govski tehnični zavod, so Orel, Vo. 
dopivec, Prinčič, Baša, Lakovič. 
Kobal, Švara, Tomšič, Kafol, Spe
tič. Moštvo trenira izkušeni profe
sor Pavletič.

Začasna lestvica prve skupine:
Volta in trgovski zavod 8 točk, 

Petrarca 6, Carli 4, Istituto profes
sionale 2 in ENAOLI 0 točk.

Slabše se godi slovenskim pred
stavnikom v drugi skupini. Tu 
brani slovenske drese višja realna

gimnazija. 2e v prvih tekmah s? 
gimnazijci zanikrno izgubljali te** 
mo za tekmo, tako da se trenutno 
nahajajo na predzadnjem mest« 
lestvice. Vseeno pa so se tudi gim
nazijci potrudili, da bi dosegli kas 
viden uspeh. Izmed vseh se je naj
bolj izkazal Borut Spacal, ki vse
eno ni mogel preprečiti nizke uvr
stitve na lestvici.

škoda, da se ni uvrstila v bij* 
le tudi višja realna. Finale me® 
dvema slovenskima šolama bi ®“ 
res lep. edsoB

Nocoj dve 
tekmi Bora

Nocoj bosta na stadionu «PrV* 
maj« zadnji tekmi prvega dela iu' 
niorskega prvenstva v odbojki. &e' 
sterka Bora se bo morala spoprijel' 
najprej z ekipo GS Studentesco, t*' 
koj nato pa z AS Libertas. Prv® 
tekma se bo začela ob 20. uri.

Na igrišču CRDA pa bo ladjedel- 
niška ekipa imela v gosteh ENAOLI
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ZIMSKE UNIVERZITETNE IGRE

Francozinja Famose 
najboljša v slalomu

Ankeletova šesta, Fanedlova osma
SESTRIERE, 8. — Francozinja Annie Famose je danes osvojile 

zlato kolajno v slalomu zimskih univerzitetnih iger. Za njo sta se 
uvrstili Švicarka Therese Obrecht m Avstrijka Ditfurth. Tudi Jugo
slovanki Ankeletova in Fanedlova sta se uvrstili na odlični mesti: 
prva na šesto, druga pa na osmo.

Izid slaloma za ženske je bil 
naslednji:

1. FAMOSE ANNIE (Fr.) 86”64
(44*77; 41”87)

2. Obrecht Therese (Sv.) 86”65 
(44**39 * 42”26)

3. Dietfurth Christel (Av.) 87”63 
(44”60; 43**03)

4. Obrecht Heidi (Sv.) 88”09 
(45”10; 42”99)

5. Pugl Ing (Av.) 89”29 (44”88;
44”41)

6. Ankele Majda (Jug.) 91”83 
(46**96; 44**87)

7. Solerio Carlotta (It.) 94”56 
(48”43; 46”13)

8. Fanedl Krista (Jug.) 94”84 
(47”38; 47”46)

9. Ventosa Pascual Marta (Sp.) 
97”27 (47**56; 49”71>

10. Bambasova Vladimira (CSSR) 
98”38 (47”98; 50”40)

Zaradi velikega števila prijavlje
nih za moški slalom (skoraj 100), 
so danes izvedli kvalifikacijske tek- 
me. Jutri bo tekmovalo 46 smučar
jev, ki se bo potegovalo za zlato ko- 
laino. Danes je najboljši čas zabe
ležil Avstrijec Krassl (54**01). Za 
njim so dosegli najboljše čase Ja
ponec Fukuhara (55”17>, Francoz 
Vollech (55”42), Nemec Vogler 
(55"82) itd

CLAVIERE, 8. — Bolgarka Sto 
jeva je danes presenetljivo zmaga
la na 7,5 km dolg: progi in si osvo
jila zlato kolajno univerzitetnih 
iger v smučarskem teku. Izid tek
movanja je naslednji.

1. Stoieva (Bol.) 4001**1
2. Budny (Polj.) 40*23”9
3. Alimova (SZ) 40*33**8
4. Ledvinkova (CSSR) 40*36”2
5. Leshova (SZ) 40*52*6
6. Ellstratova (SZ) 41*56"6
7 Krok (Polj.) 44*5”
8. Lalekina (SZ) 44’27”

Med moškimi pa je na 15 km 
dolgi progi zmagal sovjetski pred
stavnik Igor Vorončlkine pred ro
jakoma Jarlkovom in Pustogače-

1. Vorončiklne Igor (SZ) 58’50”4
2. Jarlkov Dmitrji (SZ) 59*32**4
3. Pustogačev Vladimir (SZ) 1 ut0 

01*00**7
4. Ogavva Hiroshi (Jap ) 1.21”6
5. Ilawsky Jan (CSSR) 1.02*13 •>
6. Kltamura Tatsuo (Jap.) 1 or®

02”16”6 .-o
1. Ramensky Genadij (SZ) 1 or® 

02’33”8
8. Matsuoka Akloshl (Jap.) 1 ur® 

02*37” 1
9. Slosjevik Mojmir (CSSR 1 or® 

03’21”8
Danes so objavili tudi uradn® 

lestvico kombinacije (skok in teki 
ki je naslednja:

1. Simonov Jurij (SZ) 484,20 toč*®
2. Drlaguine Vjatčeslav (SZ) 464,W
3. Fuj:sawa Takashl (Jap.) 441.-J1
4. Olekska Stefan (CSSR) 432,»)
5. Nosov Aleksander (SZ) 428,84
6. Riegl Ladislav (CSSR) 413,95
7. Ambrožič Franc (Jug.) 412,40
8. Okubo Kazukoshi (Jap.) 407.8®

9. Lassak Stanislav (Polj.) 396-2
10. Lupiezoviec Josef (Polj.) 381,®’

♦ * »

TURIN, 8. — Današnji hokejstf
tekmi turnirja unlverziade sta fe 
zaključili kakor sledi: i n.
Romunija-Italija 11.0 (5:0, 2:0, C®' 
CSSR - Finska 7:1 <4:0, 2:0, E1'*

KOLtSABSTVO
MILAN, 8 — Sestnedvna dirka s* 

je danes zaključila z zmago it*11' 
jansko-holandske dvojice Motta 
Post.

mladine za to športno panogo. In vim. Izid Je naslednji:

Športno društvo Breg obve
šča, da bo zaradi tekem ju* 
niorskega prvenstva v odbojki 

trening danes od 19. do 20. ure 
in v petek od 19. do 21. ure, 
obakrat v . dvorani stadiona 
•Prvi maj».
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Ko se je začelo prvo deževje in se Je z njim spet začel 
pouk v šoli je stari učitelj, na veliko ženino radost, prenehal 
s svojimi sprehodi. Toda tetka Katica se ni dolgo veselila: 
namesto širokih, belih cest si je Danilo Pribovšek izbral za 
cilj svojih sprehodov temno krčmo ob poti, kamor je prej 
zahajal samo ob nedeljskih večerih — pokadit pipo in trčit 
nekaj kozarcev piva v dobri družbi. Zdaj pa se je zlagoma 
čisto preselil tja, odhajajoč od doma takoj po kosilu in se 
je vračal šele zvečer z zelo negotovimi koraki.

Znova je tetka Katica pošiljala malčka za njim:
«Pojdi, Viko, pojdi za njim in mu povej, naj se vrne 

domov.«
Ker pa vse to ni nič pomagalo, je tetka Katica ukazala 

drugače:
«Pojdi za njim Viko, in mu povej, da je tetka Katica 

zbolela.«
Stari učitelj je na takšno prvo sporočilo prestrašeno pri

tekel domov, prišel je tudi na drugo; ko pa je Viko, ves 
zardel zavoljo tste, že tretjič spregovoril isti stavek, je Danilo

Pribovšek pogledal malemu v oči in rekel bolj z glasom obža
lovanja kot pa očitka:

«Ne laži, junak, in pojdi spat.«
Tetka Katica je zaradi sramu in žalosti hudo pretepla 

malčka In ga grdo ozmerjala in tistega večera je huda krivica 
legla na Vikovo srce.

Jubilej starega učitelja
Bila je izjemna jesen Pod ogromnim šotorom lipe so se, 

ne glede na september, ob prazničnih in nedeljskih dneh zbi
rali kot poprej mladi in stari, da bi pokadili in se pomenili o 
vaških zadevah. Zdaj pa so ta zborovanja postala še poset>ej 
številna in razgovori zelo živahni. Tistega leta je poteklo na
tanko petdeset let od dneva, ko je Danilo Pribovšek, mlad, 
cvetoč, črnobrk, s blestečimi očmi stopil na mesto ((vzgoji
telja naše prihodnosti« — živahnih srpeniških otrok. Takratni 
učenci, zdaj že sivolasi kmetje, so obravnavali pod lipo po
membno vprašanje o dostojnem praznovanju učiteljevega jubi
leja. Skoraj celotno prebivalstvo gorske vasice «je okusilo 
med spoznanja« iz rok starega Danila Pribovška. Učil je že 
vnuke svojih prvih učencev in če mu bo bog naklonil daljše 
življenje ter mu dal sil, se bo lotil tudi pravnukov, kajti 
bil je še krepak, ne glede na to, da si bo ob koncu septembra 
naložil že osmi križ. Za ta dan so tudi sklenili pripraviti 
slavnost, ker je njegov rojstni dan padel na nedeljo.

Na praznik so se dolgo pripravljali. In čeprav so vedeli, 
da stari učitelj «darov ne sprejema«, so ženske vseeno priha
jale k tetki Katici takrat, ko je imel v šoli pouk:

((Mojih sedem je učil in tudi iz mene je naredil pismeno 
žensko, prava sramota in greh bi bil, če bi se ta dan ne 
zahvalila Danilu Pribovšku.« In ženska je potisnila v roke 
zmedeni učiteljevi ženi svojim močem primerno darilo.

V posameznih družinah je učitelj vzgojil po pet, deset

ljudi, ponekod pa jih Je bilo tudi čez dvajset; tako matere 
kot babice so jih omenjale kot učiteljevo slavo ln ta slava je 
naraščala iz dneva v dan kot Je naraščalo prinašanje daril v 
kuhinjo tetke Katice: tako Jajca kot slanina, pa klobase m 
šunka, pa najboljša moka in sir, pa spet dolge zimske volnene 
nogavice, ki so segale do beder, pa spet kos doma stkanega 
platna «za srajce* in košček odličnega usnja «za čevlje«...

In res, marsikaj je bilo za praznovanje Jubileja! Prvič po 
prababičini smrti je hiša spet zadobila prazničen izgled. Tetka 
Katica si je sešila novo obleko in praznično oblekco Viku ter 
preobrnila vso hišo od zgoraj navzdol: za dvojni praznik so 
pričakovali mnogo gostov.

V šoli so otroci skrivnostno šepetali: sam župnik Jih Je 
med veroukom vnaprej obvestil o bližnji slavnosti in celo do
ločil najboljše učence, ki naj bi izrekli voščilo gospodu učite
lju. Med najboljše učence je prišel tudi Viko, kar mu je pre
cej pokvarilo zadovoljstvo zaradi prazničnih priprav.

V vaški krčmi so pevci študirali «kantato» na čast «sejav- 
ca znanja v rodni vasi*, kot Je bil naslov kantati.

Gospod župnik je bil videti tiste dni še posebno vzvišen 
in ko je ob večerih hodil mimo lipe k poštarju, da bi zvedel, 
če mu ta ni prinesel ((korespondence«, so si srpeniški možje, 
ki so sedeli pod lipo, razbijali glavo nad vprašanjem: «Ali se 
bosta pomirila na čast tako znamenitega dogodka župnik in 
njegov organist, ta dva stebra Srpenice?*

Skratka, vsi, od majhnih do velikih, so doživljali prihaja
joči dogodek in samo stari učitelj je bil videti tak, kot bi se 
nič ne zgodilo in bi se tudi ne moralo pripetiti. Samo prene
hal Je hoditi v krčmo, da bi ne motil pevcev, tjakaj pa je po
šiljal Vika po steklenico, ki je bil zelo nezadovoljen zaradi takš
nih sprememb v stričevih navadah. Seveda, zdaj ni bilo treba 
več stati z opitim učiteljem ob poti in poslušati njegov zmeden 
razgovor s prvim sobesednikom, ki je prišel mimo in je poslu
šal učitelja s spoštljivim obžalovanjem. Toda zato je bilo mno

go težje izginiti izpred bedečih oči tetke Katice, ki ni puš^ 
la brez nadzorstva niti moža niti malčka.

Žganje je Viko še vedno prinašal in učitelj je, potem * 
je spil Šilce, sedel za harmonij in dolgo igral ob zgodnjih vfr 
čemih urah. Stan Danilo je igral in vstajalo je pred njim bJ®’ 
govo dolgo, nelahko in neveselo življenje; dolga vrsta let, en* 
kih m sivih, a vseeno ljubih srcu kot spomin na nepovratb 
preteklost, ki je bila odšla.

Kot svetle pege, kot lučke kresnic v junijski noči, so ** 
svetlikale na sivem ozadju maloštevilne radosti njegovega 4* 
ljenja: prva ljubezen, rojstvo sinu prvenca, uspešno glasbeb 
delo. Danilo Pribovšek Je bil zares umetnik in med temi sP\ 
mini se je sklonjena glava starega učitelja dvignila in prsti *■ 
živahneje stekli po tipkah Ne, seveda, stari učitelj se je kob 
no tudi po svoje prav tako pripravljal na Jubilej Na pred? 
čer jubileja ni vso noč spal: zazdelo se mu je, da se bo z 
lejem končalo njegovo življenje. Prišli so gostje: sinovi in sva^ 
Miha ter prečudovita Jelica izpod Triglava; prinesli so b* 
daril in vsakovrstnih jedil, Katici in učitelju se je kar naprP 
zdelo, da jutri ne bodo priredili Jubileja, temveč sedmino z&nJl 
za Danilom Pribovškom.

Zjutraj je vstal neveselo in s težkim srcem odšel v cerk« * 
k orglam.

Toda za orglami je sedel drug človek, organist iz sosedbJ 
vasi: tako je odločil gospod župnik, da bi razbremenil jubil® 
ta na dan njegovega slavja Danilu se Je to zazdelo kot žal°s 
ni predznak in zmedeno se Je spustil na prvi sedež, ki tbb ® 
prišel pod roko.

župljani prav tako niso bili zadovoljni z župnikovo o®1 
ftitvijo: navadili so se videti za orglami dolgo, suho P0®18-, 
svojega učitelja in poslušati njegovo navdahnjeno igranje; 
remu organistu se je v dolgih letih posrečilo sovaščanom vC^ 
piti glasbeni okus in razviti njihov posluh.

(Nadaljevanje sledi)
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